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Pe terminate 
cu reparația 

utilajului
Vrednicii mecanl. 
zatori de la S.M.T. 
Tltu, regiunea 
București, antre
nați în întrecere 
socialistă în cin
stea celui de-al 
Ill-lea Congres al 
Partidului, sînt pe 
terminate cu re
paratul utilajului 
necesar în cam. 
pania de vară. In 
fotografie: tov.
Spirea Dumitru, 
Moiner Ștefan, O- 
prea Constantin și 
Naghy Ivan, lu- 
crînd la reparatul 

combinelor

ROIECTUL DE DIRECTIVE -
NOI SUCCESE

IN RAIONUL CĂLĂRAȘI

VI BOLD SPRE
Sarcini pe deplin realizabile

Toată atenția lucrărilor

Cu deosebit Interes 
cm citit proiectul de 
Directive ale celui de
al Ill-lea Congres al 
P.M.R. recent apărut în 
ziare. Printre noi, cei 
de la gospodăria co
lectivă „Secera și Cio
canul" din satul Nico
lae Eleva, raionul R. 
Sărat, citirea proiectu
lui a stîrnit vii discu
ții. Ne-au impresionat 
mult mărețele țeluri pe 
care partidul le pune 
în fața oamenilor mun
cii și am înțeles pe 
deplin importanța o- 
Lectivelor pe care le 
’em de dus la înde
plinire, noi cei ce lu
crăm în agricultură. 
Trebuie spus că reali
zarea în condițiile unui 
an agricol normal a 
unei producții medii pe 
țară de 1-800 kg de 
grîu și 2.500—2,80o kg 
de porumb boabe la 
ha, bunăoară, nu este o 
treabă chiar atît de u- 
șoară. Totuși, prin 
forturi susținute i 
obiectiv nu numai 
poate fi realizat 
chiar și depășit.

Refsrindu-ne _ la „ 
podăria noastră colec
tivă, putem afirma că 
în ceea ce privește pro
ducțiile de grîu și po
rumb, ea va atinge cu 
siguranță încă din, a- 
cest an cifrele prevă
zute în proiectul 
Directive. Spunem 
ceasta, bazîndu-ne 
experiența dobindită în 
anii trecuți în cultiva
rea acestor plante. Gu 
toate condițiile nu prea 
prielnice de climă care 
au fost în a nu) tre
cut, de pildă, gospodă
ria noastră a reușit să 
dobîndească de pe 
210 ha cultivate cu 
cîte 1.710 kg la 
iar la porumb, tot 
210 ha, cîte 3.650

i e-
acest 

că 
dar

gos-

de
a- 
pe

boabe la ha. Mal tre
buie adăugat că prin 
cultivarea Intercalată 
a fasolei prin cele 210 
ha cu porumb am rea
lizat în anul trecut și 
o producție de fasole 
boabe de circa 350 kg 
la ha. Toate acestea se 
datoresc fără îndoială 
aplicării cu strictețe 
1 regulilor agrotehnice 
cerute de fiecare cul
tură.

$1 în acest an, colec
tiviștii noștri smt ho- 
fărîți să obțină produc
ții ridicate. Astfel, ne
am propus ca la cul
tura griului să reali
zăm cîte 1.800 kg la ha 
de pe cele 325 ha cul
tivate cu această plan
tă, iar de pe cele 309 
ha cultivate cu porumb, 
din care 250 de ha sînt 
intercalate cu 
cîte cel p . 
porumb hoabe și 
kg fasole la ha. Pentru 
» obține producții spo
rite, încă din toamnă 
am luat măsurile co
respunzătoare. Griul, 
bunăoară, a fost semă
nat tot în arătură a- 
dîncă făcută cu plugul 
tras de tractor, folo- 
sindu-se sămînță de soi, 
selectată și tratată. Pe 
suprafața de 130 de ha 
au fost aplicate îngră
șăminte naturale și chi
mice. La porumb, de 

arătura a 
tracto- 

sau în 
la 25- 

a fost 
.în pri- 

iar însămîința-

fasole,
uți'n 3.000 kg

250

cele 
grîu 

ha, 
pe 
kg

asemenea, 
fost făcută cu 
ruț în toamnă, 
ferestrele iernii, 
28 cm. Terenul 
lucrat apoi bine 
măvară, 
rea s-a făcut la înce. 
putui lunii aprilie, fo- 
losindu-se pentru 154 
ha. sămînță hibridă, 
pentru 150 ha. sămînță 
din soiul ICAR-54, iar 
restul de 5 ha. ooupîn- 
du-1 lotul de hibridare.

Ca. lucrări de întreține
re, am dat pînă în pre
zent la cultura porum
bului o sapă rotativă, 
iar acum se execută 
prima prașilă, mecanic 
printre rînduri și ma
nual pe rînd. In ce pri
vește numărul pravile
lor la această cultură, 
ca. de altfel la toate cul
turile prășitoare, am 
stabilit ca în acest an 
să aplicăm atîtea cîte 
vor avea nevoie plan
tele.

Condițiile agrotehni
ce bune în care am fă
cut pregătirea terenului 
și semănatul, precum și 
dezvoltarea normală a 
culturilor de grîu și po
rumb în momentul de 
față ne dan garanția că 
și în anul acesta vom 
obține recolte bogate, 
îndeplinind cu cinste 
obiectivele puse în fața 
noastră de proiectul de 
Directive ale celui de-al 
111-lea Congres al 
P.M.R., de a spori pro
ducțiile agricole și de a 
contribui î.ntr-o măsu
ră din ce în mai mare 
la formarea fondului 
central al statului. De 
altfel, trebuie spus că 
în acest an gospodăria 
noastră va vinde statu
lui pe bază de contract 
peste 33,5 vagoane de 
grîu și porumb, cantita
te eu mult mai mare 
decît cea din anul tre
cut

NICHITA 
CHIVULESCU 

președintele gospodă
riei coiecțive „Secer a 
și Ciocanul" din sa
tul Nicolae Fleva, ra

ionul R. Sărat

ION SAVA DINU 
secretarul organizației 

de bază P.M.R.

Ing. SERGIU 
CANTARAGIU

Un măreț program 
pentru dezvoltarea viticulturii

Condițiile pedoclimatice din țara litate inferioară, bolnave și ou defecte, 
noastră au fost și sînt deosebit de ““ “* “
prielnice pentru cultura viței de vie. 
De aceea, cu veacuri și milenii în 
urmă, viticultura a constituit una din 
ocupațiile de seamă ale strămoșilor 
noștri. Cu timpul și pe măsura sporirii 
veniturilor aduse, viticultura s-a dove
dit una din ramurile importante de 
activitate economică aducătoare de ve
nituri mari. Din această cauză, intere
sul pentru viticultură a început să 
crească, mai ales în etapa de ascensi
une a capitalismului. Așa se explică 
Tie ce și viticultura s-a transformat 
într-un mijloc de exploatare și de 
îmbogățire personală a celor avuți. 
Mai mult de 1/3 din totalul suprafe
țelor acoperite cu vii aparțineau 
moșierilor, mînăstirilor și fostei 
dinastii; aceștia produceau și cele mai 
bune vinuri cu care satisfăceau nevo
ile reduse ale exportului șl cerințele 
de consum intern ale marilor orașe.
Restul 
mici și 
tate cu 
străine 
cători direcți, produceau vinuri de ca-

viilop alcătuite din suprafețe 
foarte mici (sub un ha) plan- 
numeroase soiuri romînești și 

și mai ales cu hibrizi produ-

fără valoare comercială. Lipsa de pre
ocupare pentru dezvoltarea producției, 
alături de crizele sistematice de supra
producție, a constituit și în viticultură 
trăsătura esențială a regimului burghe- 
zo-moșieresc. Din această cauză viti
cultura noastră s-a dezvoltat încet, 
anarhic și fără perspectivă. In trecut, 
producția era plafonată, suprafața în
cadrată în limite de netrecut iar în
treaga viticultură lipsită de perspec
tivă ori cu perspective sumbre.

In opoziție cu regimul burghezo-mo- 
șieresc incapabil să ofere o situație 
mai bună viticulturii, regimul demo- 
crat.popular a creat rlnd pe rînd con
dițiile necesare pentru dezvoltarea sis
tematică și fără precedent a viticulturii 
noastre, ca și a întregii economii na
ționale. Apreciind la justa sa valoare 
însemnătatea viticulturii In cadrul eco- 
nomiei naționale, conducerea de partid 
șj de stat a trasat cu fiecare plan de 
stat obiective și sarcini mărețe, a căror 
realizare reprezintă tot atîtea etape 

avlnt continuu pentru dezvoltareade

Prof. dr. T. MARTIN

Confribufia noastră la 
sporirea de 5 ori a numărului;

t.de vaci
Colectivul de muncă al secției zoo

tehnice a gospodăriei de stat Popești- 
Leordeni a primit proiectul d« Direc
tive ale celui de-al Ill-lea . Congres 
al Partidului cu bucurie și însuflețire 
dar și cu un sentiment de răspundere 
crescîndă față de importantele sarcini 
ce-i stau în față.

Proiectul prevede între altele „crește
rea numărului de vaci în gospodăriile 
de stat și a vacilor proprietate ob
ștească a gospodăriilor agricole colec
tive. In sectorul agricol de stat numă
rul vacilor va trebui să crească de la 
60.000 în 1959 la peste 300.000 în 
1965“.

Trebuie să arătăm că, deși In ultimii 
ani în gospodăria noastră s-au obținut 
succese pilduitoare în ce privește creș
terea producției de lapte, nu ne putem 
lăuda cu aceleași rezultate la mărirea 
efectivului de vaci, 
cauza lipsei 
ultimii 4 ani 
a crescut de 
capete.

In schimb, 
livrat altor gospodării de stat un mare 
număr de juninci și vaci de lapte. De 
exemplu, în 1959 am livrat multor uni-

Intr-adevăr, din 
de spațiu de cazare, în 
numărul vacilor de lapte 
la 300 la numai 340 de

gospodăria a crescut și

PROIECTE 
INSUFLEȚITOARE

(Continuare In pag. 3-a)

Tov Bahrln D-tru, ing. agronom la gospodăria de stat Leordenl, regiu
nea Pitești. tov. Diaconu Alex. președintele sindicatului șl maistrul de 
cultură Dobreanu Marin de la brigada 2-a viticolă, dlscutînd despre pro

iectul de Directive ale celui de al Ill-lea Congres al Partidului.

Una dintre cele mai tinere unități 
agricole de stat din preajma Bucu- 
reștiului este, fără îndoială, gospo
dăria de stat Voluntari (înființată 
în luna ianuarie 1960).

In aceste zile, muncitorii de aici 
se străduiesc ca lucrările în vii, în
deosebi stropitul, și cele în livezi, 
mai ales recoltatul cireșelor, să se 
facă ia vreme. k

Și la Tăsadnițe și sere (gospodă
ria tinde a se specializa In produce
rea de legume forțate), ca și în sec
torul avicol se muncește cu sîrgu- 
ință.

Un puternic imbold spre a obține 
rezultate cît mai valoroase l-a con
stituit și pentru colectivul de mun
că al gospodăriei de stat Voluntari, 
proiectul de Directive ale celui de-al 
Ill-lea Congres al Partidului. Sub 
îndrumarea organizației de partid, 
toate cele 3 grupe sindicale ale gos
podăriei au organizat adunări în 
cadrul cărora muncitorii au purtat 
discuții însuflețite în legătură cu 
prevederile proiectului de Directive.

La adunarea ce a avut loc la gru- 
pa sindicală viti-pomicolă de la sec
ția Ștefănești, după prelucrarea 
proiectului de Directive a luat cu- 
vîntul, între alții, muncitorul frun
taș Țurcanu Arsene.

— Programul de dezvoltare a eco. 
nomiei noastre naționale expus în 
proiectul de Directive, a spus el, 
arată că între altele, o atenție spe
cială se va da Și dezvoltării legu- 
miculturii, pomiculturii și viticultu
rii. Pentru ca în sectorul viticol 
unde lucrăm noi, să obținem pro
ducții bogate cu un preț de cost cît 
mai redus, e nevoie să ne concen
trăm atenția către realizarea unor 
cît mai importante economii. In a- 
cest scop, eu socot că e pe deplin 
posibil ca la fiecare din cele aproa
pe 40 ha cu vie, să realizăm pînă 
la sfirșitul anului o economie de 
cel puțin 200 de lei. La stropitul 
viei, putem folosi începînd din zi
lele viitoare în loc de vermorele, 
pompe carosabile cu tracțiune ani
mală, cu care s-a lucrat numai în 
livezi pînă acum. In felul aceste, 
reducînd volumul de muncă ma
nuală, vom putea reduce în mare 
măsură cheltuielile.

Muncitorul Barleir Niculae care 
lucrează la serele gospodăriei a ară
tat în cadrul adunării grupei sale 
sindicale, că anul acesta s-a acor
dat o atenție mult mai mare produ
cerii de trufandale în sere, cît și în 
răsadnițe calde. Pînă zilele trecute, 
gospodăria a livrat însemnate can
tități de roșii, castraveți, dovlecei, 
salată, ardei etc.

In numele tovarășilor săi, tov. 
Barleir s-a angajat ca, întreținînd 
culturile cu grijă, să dea peste plan 
1.500 de kg de castraveți și 2.000 
de vinete.

La rîndul său, inginerul Zis Gh„ 
conducătorul unei brigăzi legumi
cole, a subliniat că prin instalarea 
unei conducte de apă între răsad
nițe și organizarea mai bună a 
muncii de întreținere a culturilor, 
se va putea economisi numai la bri
gada lui 30.000 lei, ceea ce va con
tribui în mare măsură la reducerea 
prețului de cost al produselor.

Și la secția avicolă, condusă de

ION DRINCU

tăți agricole de stat din Moldova și Ar
deal 130 de juninci ; mai multe gos
podării de stat din regiunea Bucureștii 
au primit alte 60 de juninci ; în acest; 
an, am livrat gospodăriei de stat Bra-i 
gadiru 30 de juninci. De asemenea, 
anul trecut am furnizat gospodăriei de 
stat Mihai Viteazu 49 de vaci dej 
lapte, iar peste cîteva zile vom livra j 
gospodăriei de stat Bragadiru alte 50.; 
Mai trebuie arătat că gospodăria noa- 
stră a livrat și un mare număr de tă«- 
rași de prăsilă, atît gospodăriilor de 
stat cît și gospodăriilor colective din 
regiunea București.

Spre a traduce cu cinste în viață 
prevederile proiectului de Directive ațe 
Congresului al Ill-lea al Partidului, 
în gospodăria noastră au fost luate 
măsuri ca efectivul de vaci să crească 
in mare măsură, an de an, astfel ca 
pînă în 1965 să ajungem la 900 de 
capete din prăsilă proprie. Pînă la sfîr- 
șitul anului acesta, de pildă, de la 
340 de vaci de lapte cît avem în pre
zent, vom ajunge la 500 de capete.

Pentru a asigura vacilor adăpostu
rile corespunzătoare votn construi o 
serie de grajduri moderne, dotate cu 
tot utilajul necesar micii mecanizări-

Zilele acestea, de exemplu, vom da 
în folosință un grajd nou cu stabulație 
liberă pentru 200 de capete, prevăzut 
cu instalație de apă, lumină etc. Ca
mera de muls a acestui grajd modern 
(unde mulsul se face mecanizat) va fi 
dată în folosință pînă la 1 iunie.

Paralel cu creșterea efectivului de 
vaci, noi ne preocupăm să mărim cit 
mai mult producția de lapte. Mulgătorii 
noștri — dintre care merită să fie evi- 
dențiați în mod deosebit tov. Jităraș 
Ion, Huja Ion, Chiriac Gh. — att ob
ținut deja mari depășiri ale planului de 
producție, în primele 4 luni ale acestui 
an.

Pentru a putea spori neîncetat pro
ducția și reduce costul ea-, pentru a crea 
condiții optime de îngrijire și furajare, 
gospodăria a asigurat un conveier 
verde complex, abundent, care e exploa
tat prin pășunare. Taberele de vară 
sînt prevăzute ou instalații de apă și 
lumină electrică.

Mulgătorii și crescătorii noștri de 
viței sînt hotărîți, pe de altă parte, 
să-și ridice neîncetat calificarea profe
sională astfel îneît paralel cu creșterea 
an de an, a efectivului de vaci, să ob
țină produși de înaltă valoare zooteh
nică, contribuind astfel la îndeplinirea 
luminoaselor sarcirii trasate de partidul 
care pune în centrul preocupărilor sale 
ridicarea nivelului de trai al poporului 
nostru muncitor.

AUREL CONDURATU
Inginer șef al gospodăriei de stat 

Popești.Leordeni

Dr. LUGESCU DIMITR1E 
zootehnistul șef al gospodăriei de stat

de îngrijire a culturilor
DEMNI DE TOATA LAUDA

„Membrii gospodăriilor agricole 
colective fruntașe din raionul nos- 
stru, printre care cei din Ceacu, Cuza 
Vodă, Călărașii Vechi și alții, s-au 
convins nu o dată că de respectarea 
regulilor agrotehnice privind întreți
nerea culturilor depinde în mare par
te obținerea unor producții sporite de 
porumb, floarea-soarelui, sfeclă de 
zahăr etc. Ajutați de mecanizatorii 
S.M.T.-urjlor, care le-au executat cîte 
2—3 prășite mecanice, la care s-au 
adăugat cele manuale Și cu atelajele, 
ei au dobîndit, bunăoară, peste 1.600 
kg floarea-soarelui la ha, Intre 
3.500—4.000 kg porumb la ha, peste 
25.000 kg sfeclă de zahăr la ha etc. 
Și în această primăvară, colectiviștii 
acordă o atenție deosebită lucrărilor 
de întreținere, și îndeosebi a prășitu- 
îui". Vorbele acestea mi le spunea șe
ful secției agricole a raionului Călă
rași (raion în întregime colectivizat), 
tov. ing. Gh. Predescu.

In primăvara acestui an, timpul ră
coros și secetos, a contribuit într-o 
oarecare măsură la întîrzierea vege
tației. Prășitoarele și îndeosebi po
rumbul s-au dezvoltat mai greu ca în 
alți ani. Totuși colectiviști ca cei din 
comunele Cuza Vodă, Radu Negru Și 
Călărașii Vechi, știind că prin sparge
rea crustei înlătură evaporarea apei 
din sol, au trecut la prășitul culturi
lor. Demni de toată lauda sînt co
lectiviștii din aceste comune. Pînă 
în prezent G.A.C. „1 Mai" din comuna 
Cuza Vodă, a executat prașila 1 pe 
întreaga suprafață cultivată cu sfeclă 
de zahăr (50 ha), floarea-soarelui 
(200 ha) și porumb (952 ha).

sus, cînd aici prășitul porumbului a 
început doar de cîteva zile ?

O altă cauză care a dus la întîr- 
zierea executării prașilei este și aceea 
că unele unități au întîrziat mult și 
cu semănatul porumbului. Pe de altă 
parte, conducerile unor G.A.C. se plîn- 
geau că nu au ce da de lucru la co
lectiviști, însă nu-i puneau pe aceș
tia la plivitul griului ori la prășitul 
porumbului.

Și mai prost stau lucrurile în ce 
privește executarea prașilei la po
rumbul pentru siloz. Din cele 42 gos
podării colective din raion, nu au în
ceput prașila la această cultură decît 
12 unități.

SPRIJINUL MECANIZATORILOR

DAR ÎN ALTE COMUNE?

In executarea lucrărilor de întreți
nere a culturilor, un sprijin temeinic 
îl primesc colectiviștii din partea me
canizatorilor de la S.M.T.-urile Cio
cănești, Roseți, Cuza Vodă și Bog
dana. Aceștia au executat înainte de 
prășit o lucrare cu sapa rotativă, iar 
acum zoresc executarea praș'.ilei I-a 
cu ajutorul cultivatoarelor suspen
date pe tractoarele UTOS. Tractoriști 
ca Micu Constantin, Vasile Gheorghe. 
loniță Ion, Marinache Nicolae, de la 
S.M.T. Cuza Vodă, ori Călin Nicolae 
și Nicolae Andrei de la S.M.T. Roseți, 
realizează zilnic între 16—20 și chiar 
25 ha la prășitul mecanic. Colectiviș
tii din oomunele Cuza Vodă, Mircea 
Vodă și Dichiseni, sîn-t mulțumiți de 
lucrările de bună calitate făcute de 
acești destoinic; tractoriști. Dimpo
trivă, colectiviștii din Potcoava nu 
sînt mulțumiți de felul cum sînt aju
tați la prășit de către mecanizatori 
ca Dima Dobrin și Barbu Nicolae de 
la S.M.T. Cuza Vodă, care nu înțeleg 
să-și ducă sarcinile la îndeplinire.

NU TOȚI AGRONOMII 
SINT PE TEREN

De rămîn-erea în urmă a executării 
prașdei I (care s-a executat pe în
treg raionul in proporție de numai 
60 la sută) se fac vinovați și tehni
cienii și inginerii agronomi din 
G.A.C. Ce-i drept unii din aceștia, 
printre care tehnicianul lom Constantin 
și inginerii agronomi Apostolescu 
Mircea, Șandru Ionel d.in comunele 
N. Bălcescu, Crucea și Radu Negru, 
își fac cu prisosință datoria, îndru- 
mînd cu competență munca colecti
viștilor în executarea lucrărilor de 
întreținerea culturilor la timp și bine. 
Alții însă, printre care inginerii Za- 
haria Constantin din comuna Boșnea
gu, Nculescu Alexandru din Bogdă- 
nița, Miha.i Constanta din Călărași și 
Ciobotaru Dionisie din Găunoșî, nu-șl 
duc întotdeauna sarcinile la îndepli
nire. Unii din ei pleacă acasă, ne- 
dtnd cu săptămînile pe la gospodărie, 
nu se preocupă de bunul mers al 
treburilor în unitatea în care lucrea
ză.

★
Față de cele arătate mai sus, se 

impune luarea de grabnice măsuri. In 
primul rînd conducerile gospodării
lor colective din raionul Călărași au 
datoria să intensifice la maximum 
mersul lucrărilor de întreținere a cul
turilor ; tehnicienii și inginerii agro
nomi să îndrume și să supravegheze 
îndeaproape executarea în bune con
diții agrotehnice a p'rășitului culturi
lor, iar mecanizatorii din S.M.T.-urile 
raionului să folosească întreaga capa- 
ci'ate de lucru a utilajului ce-1 au 
în dotare, — pentru ca prășitul cul
turilor să fie executat in timp util și 
cit mai bine.

Ce-i drept, prășitul sfeclei de zahăr 
și a florii-soarelui se apropie de 
sfîrșit. Insă la aceste culturi prașila 
I trebuie terminată în jurul datei 
de 20 mai. După situația primită 
la raion, rezultă că mai întîrziat este 
prășitul porumbului, lucrare care pînă 
la 24 mai nu fusese făcută decît pe 
14.595 ha din 30.172 ha, adică nici 
pe jumătate din suprafața planificată. 
Mult rămase în urmă sînt gospodă
riile colective din comunele Boșneagu, 
Dragalina, Drajna, Cacomeanca și 
Modelu, unde mai sînt de prășit su
prafețe de porumb variind între 
150—680 ha. Ceva mai mult, gospo
dăria colectivă din comuna Rasa, 
pînă la 24 mai nu începuse încă pră
șitul porumbului de pe cele 740 ha, 
această gospodărie fiind de 
mult rămasă în urmă 
sfeclei de zahăr și a

Cauzele care au dus 
re de lucruri constau 
faptul că conducerile 
colective nu au privit 
de răspundere importanța prăși lelor
date la vreme. Cum să realizeze un 
volum mal mare de lucrări la prașila 
porumbului gospodării ca cele de mai

altfel 
și cu prășitul 
florii-soarelui. 

la această sta- 
îndeosebi în 

gospodăriilor 
cu destul simț

L. EȘEANU

Vizita ministrului Agriculturii 
din R. P. Polonă în țara noastră

la amiază a sosit In Ca-Miercuri 
pitală, la invitația Ministerului Agri
culturii, o 
Polonă în 
gielski, ministrul Agriculturii R. P. 
Polone, pentru a lua cunoștință de 
realizările obținute în transformarea 
socialistă a agriculturii, în organiza
rea și dezvoltarea diferitelor ramuri de 
producție agricolă în țara noastră.

La sosire, pe aeroportul Băneasa, 
oaspeții au fost întîmpinați de tova
rășii Ion Cozma, ministrul Agricultu
rii, Marin Stancu, Eugen Alexe și 
Bucur Șchiopu adjuncți ai ministrului 
Agriculturii, de funcționari superiori 
ai Ministerului Agriculturii și repre
zentanți ai institutelor de cercetări 
agricole.

Au fost de față Janusz Zambrowicz,

delegație agricolă din R.P. 
frunte cu Mieczyslaw Ja-

ambasadorul R. P. Polone la București 
și membri ai ambasadei.

In timpul șederii în țara noastră 
oaspeții vor vizita unități agricole de 
stat și cooperatiste, stațiuni experi
mentale, unități industriale îndeosebi 
întreprinderi constructoare de mașini și 
utilaje pentru agricultură, institute de 
cercetări agricole, de tnvățămînt agri
col superior, centre școlare agricole, 
precum și instituții de cultură.

★
După-amiază Mieczyslaw Jaglelski, 

ministrul Agriculturii R.P. Polone, îm
preună cu membrii delegației, au avut 
o întrevedere cu tov. I. Cozma, minis
trul Agriculturii, la care au asistat 
specialiști din Ministerul Agriculturii.

(Agerpres)
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Practica in producție
a elevilor din școlile agricole

Clubul mecanizatorilor 
de la S. M. T. Șendreni

ziarul nostru a întreprins 
Direcției generale a în- 

agricol din Ministerul 
un raid.anchetă privind

De curînd 
cu sprijinul 
vățămîntului 
Agriculturii, 
practica în producție a elevilor școli, 
lor profesionale agricole. Redăm in 
rindurile de mai jos cele mai impor
tante aspecte privind felul cum se des
fășoară această activitate in unitățile 
agricole de stat din regiunea Constan
ța.

PRACTICA IN SPECIALITATE —
OBIECTIV DE BAZA

Pentru ca viitorii muncitori califi, 
câți, tehnicieni și maiștri din agricul
tură să-și însușească experiența înain
tată a muncii de înaltă productivitate, 
să fie cu adevărat stăpîni pe tehnica 
meseriei alese, este absolut necesar ca 
pe lîngă pregătirea teoretică să facă 
și o temeinică practică în producție. 
Unul din obiectivele de mare însemnă
tate pe timpul practicii este 
elevii să-și facă practica în 
tatț.

La S.M.T. Mircea Vodă, 
practică 5 elevi mecanizatori 
III și un elev maistru, toți de fa Cen
trul școlar de mecanizarea agriculturii 
din Cerna-Vodă. Deși planul de mun
că întocmit în S.M.T. nu corespunde 
întrutotul cu programa de învățămint 
a școlii, totuși fiecare elev practicant 
trece prin rotație de fa un. loc de mun. 
Că 1a altul. Pînă de curînd fiecare Iu. 
crase la reparatul combinelor și bato
zelor, fa rodajul motoarelor, la pom- 
pele de injecție, fa borștangă, la dife
rite lucrări cu tractorul în staționar 
(uruit, bătut porumb) ori în cîmp pe 
tractor, fa lucrări de cultivație, dis. 
cuit, semănat și prășit.

Practica celor 8 elevi mecanizatori 
de la Centrul școlar Cerna-Vodă (7 din 
anul III și unul din anul III) care se 
desfășoară la G.A.S. Nazarcea, este 
de asemenea, satisfăcătoare, carnetele 
lor de practică fiind săptăminal vizate 
de inginerul șef al gospodăriei, tov. 
Ilea Romulus. Șeful brigăzii complexe 
de aici. Ismail lașa, este mulțumit de 
activitatea elevilor Diaconu ion și 
Popa Ștefan care au făcut lucrări bune 
îndeosebi fa reparatul combinelor.

Și fa ce privește practica elevilor de 
la clasele agricole și viticole, trebu
rile merg bine. Elevii au luat parte la 
lucrări din specialitatea lor (spargerea 
crustei, prășit, rărit, plantat portaltoi, 
legat în vie, stropit, plantat viță în 
goluri etc.).

Lucruri bune se pot spune despre 
desfășurarea practicii elevilor și în 
alte unități. La G.A.S „Partizanul" 
din Medgidia, de pildă, cei 5 elevi din 
anul III ai Școlii profesionale agricole 
din Zebil își duc la îndeplinire cu 
cinste sarcinile trecute în planul de 
muncă- Caietele de practică sint ținute 
ce-i drept fa zi, însă sînt completate 
cu date foarte sumare.

Model de bună activitate poate fi 
considerată și munca elevilor din anii 
I și II — zootehnie de la Centrul 
școlar Poarta Albă care sînt în prac. 
tică la Stațiunea experimentală I.C.Z. 
Palas. Pianul de muncă de aici este 
axat pe programa de învățămint a 
școlii respectîndu-se totodată și gra. 
ficul de rotație pe feluri de lucrări. 
Ceva mai mult, pentru a se împleti 
atit interesele elevilor, de a face prac
tică în specialitate, cu datoria de a se 
realiza planul de venituri al școlii, 
merită a fi subliniat felul cum s-a pro
cedat aici. La propunerea profesorilor 
Isar Virgiliu și Apostol Nicolae, con. 
ducerea stațiunii a căzut de acord ca 
toți cei 59 elevi din anul IJII să facă 
practică în toate sectoarele zootehnice 
ale stațiunii, timp de aproape o lună 
de zile. După această perioadă ei au 
fost repartizați la executarea lucrări
lor de întreținere a culturilor fura, 
jere prășitoare (morcov și sfeclă fu
rajeră, plante perene furajere). Cu ce 
au lucrat In sectorul vegetal timp de 
circa o săptămină, și-au acoperit chel
tuielile pentru timpul 
în zootehnie, timp în 
remunerați.

Din păcate, nu tot 
lucrurile și in alte unități. La secția 
grădină a gospodăriei de stat Ovidiu 
sînt în practică 76 de elevi de la 
Școala profesională Horticolă din Pa
lazu Mare, sub îndrumarea directă a 
profesorilor Vintilă Gheorghe și Păun 
Mircea, De la bun început îți dai sea
ma că practica elevilor se desfășoară 
aici la voia intîmplării. Acest lucru 
rezultă din faptul că elevii nu lucrează 
după un grafic de producție. Ei sînt 
folosiți, așa după cum spunea însăși 
șeful secției tov. ing. lonescu 
la lucrările 
pentru care de obicei nu găsesc mînă 
de lucru salariată, cum ar fi recoltatul 
cepei și adunatul ei in legături, ori

acela ca 
speciali-

sfat în 
din anul

cînd au lucrat 
care nu au fost

astfel se petrec

Paris, 
necesare în gospodărie,

Constatări din regiunea Constanța
recoltatul spanacului, lucrări ce se plă
tesc mai slab Să luăm de pildă acti
vitatea de producție în practică a ele. 
vului Gh. Zăgăneanu din anul I. Timp 
de aproape o lună și jumătate el a 
fost folosit o zi la udat răsaduri in 
seră, 2 zile la recoltat spanac, o zi 
la bătut geamuri la ramele răsadnițe
lor. o zi la prășitul cepei, iar restul 
timpului la recoltat și legat ceapă. 
Asemenea activitate au dus.o încă nu
meroși alți elevi- Și recoltatul cepei, 
lucrarea ce au început-o elevii la 20 
aprilie, va mai dura încă 2 săptămîni. 
Intre timp practica elevilor este pe 
sfîrșite. Ne întrebăm : Cu ce se aleg 
ei de pe urma lucrărilor practice ?

Pe de altă parte carnetele de prac
tică ale elevilor nu au fost controlate 
și vizate de șeful secției. Ele sînt slab 
completate atît din punct de vedere al 
conținutului cît și al formei. In unele 
din ele apar greșeli de ordin tehnic 
sau de gramatică, dar care nu sînt 
semnalate de profesori, atunci cînd le 
vizează.

Este de la sine înțeles că elevii ar 
trebui puși ia executarea unor lucrări 
mai importante, cum ar fi copilitul, 
stropitul cu zeamă bordeleză, planta
tul, cît și la alte lucrări din 
cultură.

Tot la G.A.S.. Ovidiu mai 
tică și 20 de elevi din anul 
nie de ia Centrul școlar din Poarta 
Albă. Practica elevilor este condusă 
de tov. profesoară Maria Borănescu. 
Despre acești 20 de elevi, viitori zoo- 
tehniști, trebuie să arătăm că pînă in 
prezent nu au făcut nici o oră de prac
tică în specialitate. Deoarece li s-a 
spus că ei nu vor putea să realizeze 
cei 7,20 lei zilnic în zootehnie, au fost 
puși să lucreze numai la prășit ceapă, 
bătut porumb și împrăștiere de îngră
șăminte. Cit despre zootehnie, elevii 
nu știu nici unde sint grajdurile.

Aspecte negative privind folosirea 
în specialitate a elevilor practicanți se 
mai pot semnala și în alte părți. La 
G.AS. Agigea, bunăoară, elevii de la 
Cerna-Vodă erau intr-o vreme folosiți 
de oricine avea nevoie de ajutor în 
ziua respectivă. Pe de altă parte, Ia 
G.A.S-urile Dorobanțu, Țepeș Vodă și 
Stupina, elevii au fost puși in primele 
5 zile la diferite munci de corvoadă, 
printre care la aranjarea atelierelor 
etc. De asemenea, la G.A.S. Cerna
vodă, 10 elevi din anii II și 111 a șco
lii de mecanizare din localitate au fost 
folosiți timp de aproape 2 săptămîni 
în atelierul de lemnărie pentru făcutul 
unor rafturi.

pomi-viti-

fac prac- 
I zooieh.

ÎNDRUMAREA $1 CONTROLUL 
MUNCII LA PRACTICĂ

Din capul locului trebuie arătat că 
felul în care se desfășoară practica 
elevilor oglindește de fapt in mare 
măsură felul in care profesorii își duc 
la îndeplinire rolul lor de instructori. 
Nu-i de loc intîmplător faptul că la 
I.C Z. Palas practica elevilor se des
fășoară în bune condiții. Profesorii 
Apostol Nicolae și Hsar Virgiliu de la 
Poarta Albă, lucrează după un plan 
chibzuit întocmit. Ei au întocmit de 
altfel și un grafic de realizare a lucră
rilor în care sînt trecuți fruntașii, 
constituind un imbold in munca elevi
lor pentru realizarea de lucrări în cit 
mai mare volum și de cea mai bună 
calitate. In timpul liber profesorii fac 
școlarizare cu elevii la locul de muncă 
arătîndu-le de pildă, descrierea, de
montarea, montarea și funcționarea 
aparatului de muls electric. După a. 
ceea se fac seminarizări. De altfel cei 
mai buni elevi, vor fi și mai bine plă. 
fiți pe timpul practicii.

Lucruri bune se pot spune și despre 
grija cu care-și duc la îndeplinire 
sarcinile și profesorii Ungureanu Du
mitru, de la Cerna-Vodă, Voinea Ion, 
de la Zebil, Ciobanu Nicolae de la 
Poarta Albă și alții.

Nu tot astfel putem vorbi despre cei 
doi profesori de la Palazu Mare, tov. 
Păun Mircea și Vintilă Gheorghe, 
care nu prea urmăresc activitatea gru
pelor de elevi pe care.i îndrumă în 
practică la G A.S. Ovidiu. De aseme
nea, ei nu au alcătuit graficul de ro
tație al elevilor in practică. Numai așa 
se face că unii elevi au lucrat cite 3 
săptămîni la recoltatul cepei. Pînă la 
data de 17 mai ei nu controlaseră încă 
carnetele de practică ale elevilor.

Profesoara Maria Borănescu de la 
Poarta Albă, care locuiește in Cons
tanța, nu stă în permanență cu elevii. 
In toată perioada de practică de pînă 
acum ea nu a întocmit nici un referat 
despre mersul practicii elevilor.

Profesorii Cioabă Vasile, Cioabă 
Gabriela, Burdușel Constantin și Trifu 
Adela de fa Poarta Albă, nu cunosc 
planul de producție al gospodăriei de

stat Basarabi, unde fac practică 104 
elevi și eleve din anul III de la Cen
trul școlar din Poarta Albă și nici 
programa de învățămint a școlii. Ei 
sînt mai mult preocupați de realizarea 
planului de venituri ; ori se știe bine 
că în primul rind trebuie să se urmă
rească procesul de învățămint și în. 
deosebi ca elevii să-și însușească prac
tic lucrările ce le execută.

Despre activitatea de practică, pro
fesorii aveau obligația să înainteze 
școlii un referat. Cercetînd aceste re. 
ferate depuse la Centrul școlar Cerna. 
Vodă, cu unele mici excepții, (ca cel 
al tov. Nicolae Constantin — care a 
prezentat un referat bine documentat) 
referatele nu oglindesc nici pe depar
te modul cum se duce la îndeplinire 
programul de practică al elevilor. IJ- 
nele referate sînt scrise stil telegramă, 
fără a arăta deficiențele constatate în 
unități, măsurile luate și unele pro. 
puneri de îmbunătățire a muncii. Refe
rate slabe au prezentat profesorii Ur- 
sache Larisa, Tibacu Vasile și alții.

Un rol important în buna pregătire 
practică a elevilor revine și cadrelor 
de conducere, inginerilor și tehnicieni
lor din unitățile în care elevii sînt re
partizați pe timpul practicii. In gene, 
ral, se constată că aceștia ajută pe 
elevi în însușirea de noi cunoștințe 
practice, de cunoașterea noilor mașini 
și utilaje. Astfel, inginerul șef de la 
G.A S. Nazarcea, tov. Ilea Romulus, 
inginerii mecanici de la S.M.T. Mircea 
Vodă și S.M.T. Castelu, tov. T. Popes
cu și A. Ivanov, tov. ing. Frăsineanu 
Ion de ia I.C.Z. Palas și alții, îndru. 
mează competent și cu dragoste tine
rele vlăstare, colaboratorii lor de mii- 
ne. Nu la fel se petrec însă lucrurile 
fa G-A S. Agigea, G.A.S. Ovidiu, 
G A.S. Basarabi și în alte unități 
unde elevii nu simt aproape de loc 
sprijinul unității.

Sprijinul și îndrumarea dată de 
profesorii.instructori și de conducerile 
unităților a avut ca efect instaurarea 
unei discipline liber-consimțite din 
partea elevilor. De altfel după infor
mațiile primite. în prezent, sînt 
mai rare cazurile de indisciplină 
partea elevilor.

bire de anii precedenți, elevii își des. 
fășoară activitatea de practică în con
diții satisfăcătoare. Regimul de lucru 
zilnic al elevilor în general se respec
tă potrivit instrucțiunilor Ministerului 
Agriculturii, adică elevii din anii I-III 
lucrează 6 ore, cei din anul II și ele- 
vii-maiștri, cîte 8 ore pe zt.

In ce privește condițiile de cazare și 
masă, se poate spune că acestea sînt 
bune peste tot, cu unele mici excepții. 
Doar elevii.zootehniști care sînt în 
practică la G.A.S. Ovidiu sînt cazați 
într-un mod necorespunzător.

Tot legat de crearea unor bune con
diții de muncă și trai, este necesar ca 
Ia unele unități, care au elevi în alte 
locuri decît la sediul gospodăriei, — 
să li se aducă acestora aparat de ra
dio, cărți, ziare, jocuri de șah, etc. 
pentru ca ei să.și poată petrece cît 
mai instructiv timpul liber.

ACTIVITATEA EXTRAȘCOLARA
A ELEVILOR

In afară de munca propriu zisă 
elevii din practică dispun și de timp 
liber- In tot acest timp utemiștii își 
desfășoară activitatea în cadrul orga
nizațiilor U.T.M. din unitățile respec
tive.

O frumoasă inițiativă au luat cei 30 
de elevi de la Școala profesională din 
Zebil, care într-una din duminici au 
dat în fața muncitorilor de ia G.A.S. 
Cerna-Vodă, un reușit spectacol artis
tic. Elevii și-au propus să repete acest 
festival și în 
cinate.

Alți elevi, 
practica 

la G.A.S.

comunele și satele înve.

printre care cei care-și 
la S.M.T. Mircea Vodă, 
Medgidia și G.A-S. Ovi- 

au participat în afara lucrărilor 
programul de practică, fa muncă 

in 
în

tot 
din

ELEVILOR - CONDIȚII 
DE MUNCA $1 VIAȚA 

CIT MAI BUNE

In cadrul raidului întreprins 
constatat că în acest an, spre deose.

s-a

fac 
ori 
diu 
din 
voluntară, la plantări de pomi 
curtea unităților, ori de port-altoi 
vie.

Demn de subliniat este și faptul 
toți cei 5 elevi din anul III de la Zebil 
care fac 
urmează 
gătitoare 
VUII-a a 
pleta studiile.

Activitatea extrașcolară a elevilor 
trebuie mai bine îndrumată îndeosebi 
in unități ca G.A.S. Agigea, 
Basarabi, G.A.S. Pietroiu. 
Ceamurlia, S.M.T. Gura lalomiței și 
altele, unde ea nu se desfășoară potri
vit posibilităților locale.

că

practică la GA.S. Medgidia, 
în timpul liber cursuri pre. 
pentru înscrierea în clasa 
școlii medii, spre a-și com-

G.A S. 
S.M.T.

ION LEȘEANU

Lumină electrică in satele piteștene
Locuitorii din Lunca, regiunea Pi

tești, au sărbătorit de curînd un eve
niment deosebit: electrificarea satului 
lor. De la începutul anului lumina 
electrică s-a aprins și în satele Măni- 
cești, Drăghicești, și altele din acea
stă regiune.

în acest timp, prin contribuția 
luntară a cetățenilor

V0-
și cu fonduri a-

cordate de către sfatul popular regio
nal Pitești, s-au executat 20 kilome
tri linii pentru transportul energiei 
electrice. De asemenea pe o distanță 
de 18 kilometri s-au făcut lucrări pen
tru extinderea liniilor de joasă tensiu
ne pentru deservirea comunelor Vito- 
mirești, Stîlpeni, Corbi, Boteni și 
multe altele.

Noi baze sportive 
la sate

cinstea celui
al Partidului,
și sate din țară se amenajează

de al IlI-lea 6on- 
în numeroase co-

Tn
greș
m-une
noi terenuri de sport, unde se vor des
fășura întreceri în cadrul concursuri
lor cultural-sportive ale tineretului. A- 
stfel, în comunele Brîncoveni, raionul

Slobozia, colectiviștii vor amenaja un 
teren de fotbal, un teren de volei, o 
pistă pentru probele G.M.A. și o pistă 
de popice. De asemenea, pe lîngă gos
podăriile agricole din comunele Tra
ian, Nicolești și Bucu, din același ra
ion, se vor amenaja, prin muncă vo
luntară, terenuri de volei și fotbal.
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Șeful brigăzii complexe Ismail lașa de la gospodăria agricolă de stat 
Nazarcea, regiunea Constanța, lucrează la reparatul unei combine îm
preună cu elevul Diaconu Ion din anul III al școlii de mecanizare a 

agriculturii din Cerna-Vodă, care își face aici practica de producție.
Foto; L. ION X

Ce să citim

Horia Liman:

Cînt oamenii i 
și zările j

Mecanizatorii de la S.M.T. Șendreni, regiunea Galați, au la dispoziție 
un frumos club, cel pe care-1 vedeți în fotografie. El este dotat cu sală 

de festivități,bibliotecă, săli de lectură șl repetiție.

Omul de sub basculă
Dacă n-ar exista dovezi scrise, măr

turii, oameni care să cerceteze cazul, 
aș crede că totul nu-i decît rodul unei 
prea bogate închipuiri. Ce s-a petrecut 
fa G A.S. Mîrșa, e într-adevăr, de ne
crezut. Să dăm cuvîntul faptelor.

Gospodăria agricolă de stat Căză
nești trebuia să ridice grăsuni de la 
G A.S, Mîrșa. In acest scop s-a de
plasat de la Căzănești la Mîrșa, ingi
nerul Iulian lonescu însoțit de cîțiva 
oameni.

îndată după sosire s-a trecut fa pre
darea și preluarea grăsunilor, 
tîi a fost verificată bascula, 
început ciîntărirea. Erau cam 
grăsunii, dar atârnau al naibii 
1a cîntar. Lucrul acesta îi mira pe in
ginerul lonescu și pe însoțitorii săi, 
dar, cum verificaseră bascula și o gă
siseră bună, nu aveau nimic de obiec
tat. La cîntărirea unui lot de grăsuni, 
oaspeții au băgat de seamă o zvîcni- 
tură a basculei. Gazdele le-au expli
cat că zvîcnitura e din pricina trepi
dației produsă de mișcarea grăsunilor. 
Explicația a fost acceptată. Numai că 
în timp ce inginerul lonescu se afla 
într-unul din birourile gospodăriei 
pentru a iscăli actele ce se întocmesc 
în astfel de cazuri, unul din munci
torii de fa Căzănești, care întâmplător 
mai întârziase prin curte a descoperit 
un om ieșind de sub podul basculei.

Tovarășii de la Căzănești i-au pus 
firesc întrebările : Cine e ? Cine l-a 
pus să intre sub basculă ?. Pentru ce 
intrase sub basculă nu l-au mai între
bat. Era clar- La prima întrebare, in
dividul n-a vrut să răspundă. La a 
doua a fost mai vorbăreț : „Nea 
tică m-a plătit cu ziua să stau 
basculă" — a spus el.

Intre timp, în jurul basculei se 
mase un grup numeros de oameni. 
Majoritatea era de fa G.A.S. Mîrșa. 
Unii dintre cei de față erau oameni 
cu răspundere în gospodărie. Tovară
șii din Căzănești se așteptau ca cei 
din Mîrșa să le ajute să stabilească 
cine-i omul de sub basculă și, mai 
ales, să-l descopere pe acel enigmatic 
nea Costică, care-1 plătise cu ziua ca 
să tragă de podul 
așteptărilor, cîțiva din cei din Mîrșa 
au luat parte omului prins că ieșise de 
sub cîntar- Discuțiile au devenit aprin
se. între timp omul de sub basculă 
— scăpat pentru o clipă de sub ob
servația tovarășilor de 1a G.A.S. Că
zănești — a dispărut de parcă-1 în
ghițise pămîntul. In această situație 
el n-a mai putut fi identificat. Mis-

Mai în
apoi a 
pirpirii 

de mult

Cos- 
sub

for-

pli _- ___ _
basculei. Contrar

ZILE DE PRACTICĂ
Zilele trecute cineva mi-a lăsat 

pe birou, la redacție, un pachet. 
M-am uitat intrigat la dimensiuni, 
la învelișul de hîrtie albă și mi-am 
zis că trebuie să fie vreo carte nou 
apărută trimisă de la editură.

Am rupt învelișul de hîrtie, dar 
în locul cărții pe care o bănuisem 
am zărit, coperta unui caiet tip de 
practică, 
lămuri 
acesta 
cru

Am
La început m au întîmpinat citeva 
file pe care era reprodus regula
mentul privind organizarea și des
fășurarea practicii în producție. Pe 
alocuri elevul subliniase unele pre
vederi. N-aș putea să le reproduc 
pe toate dar unele sunau cam așa : 
„Practica în producție face parte 
integrantă din procesul de favăță- 
mînt. Ea are oa scop să deprindă 
ucenicii cu aplicarea practică a cu. 
nostintelor teoretice primite la 
obiectele de specialitate". Sau: 
„Practica în producție trebuie să 
ușureze ucenicilor și elevilor cu
noașterea utilajului, a metodelor, 
proceselor și operațiilor tehnologice 
din unitățile productive prin parti
ciparea lor la activitatea acestora 
ca executanți direcți".

Ce să zic, sublinierile erau cît 
se poate de interesante. Dar iată și 
primele însemnări ale elevului :

7 aprilie I960- Astăzi am sosit 
pentru practica în producție la 
S-M-T. Sîntem elevi din anul II, 
III și IV, ai școlii profesionale de 
mecanici agricoli din Ionești- 
Ne-am întîlnit aici și cu colegi 
veniți de la Buzău. După ce ne-am 
lăsat lucrurile la dormitor (e 
frumos și bine amenajat), am aș
teptat prin curtea semeteului să 
fim repartizați la locurile 
muncă...

9 aprilie. In sfîrșit, de azi 
început practica de producție.

Așa dar departe de a 
curiozitatea mea, pachetul 
continua să-mi dea de lu-

început deci să-l răsfoiesc.

din anul II au cărat crăci, vreascuri 
și paiele de prin curtea semeteului. 
Avîndu-se, probabil în vedere că 
cei din anul III și IV au mai multe 
cunoștințe de mecanică au fost puși 
să așeze o stivă de lemne iar apoi 
să sape un șanț.

11 aprilie. De două zile conți, 
nuăm să ne îmbogățim cunoștințele 
teoretice de mecanizare săpînd mai 
departe șanțuri. Aceasta probabil 
că este o nouă metodă pedagogică: 
săpăm acum șanțuri pînă ni 
lehamite, ca atunci cînd 
tractoriști să ne ferim de 
putem.

12 aprilie. Avîndu se în 
că trebuie să trecem în perioada de 
practică, prin cît mai multe locuri
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de muncă, legate de viitoarea noas
tră profesie, începind de astăzi am 
fost repartizați să așezăm scînduri 
într-o remiză. $i tot ca noutate: 
astăzi a venit pentru citeva ore și 
tovarășul profesor care ne însoțește 
la practică- Ne-a spus că, din 
păcate, nu o să poată sta prea mult 
cu noi fiindcă dînsul trebuie să 
se... însoțească de adevărat, nu cu 
noi, ci cu logodnica pe care o are 
la Buzău. Așa că pentru orice pro
bleme ce le-am avea de discutat, îl 
găsim la Buzău- Bună treabă și 
ista. Parcă n-am venit să facem 
iractică ci navetă-

19 aprilie. Nu se poate spune că 
nu avem o activitate variată aici, în 
stafiune. Fiindcă ne-am însușit, în 
general, toate problemele tehnice 
legate de așezarea corectă a scin
dărilor în remiză, am trecut să 
săpăm gropi și continuăm totodată 
și șanțurile, întrucît s-a stabilit că 
aceste lucrări sînt cit se poate de

înrudite. S> facem astfel de lucrări 
în orele în care ar fi trebuit să 
lucrăm efectiv în producție.

23 aprilie. Ce va să zică și prac
tica în producție. Vite, alungeam 
mecanizatori și nici nu bănuiam că 
nu studiasem multe probleme prac
tice cum ar fi: căratul cartofilor din 
magazia de alimente, maturatul 
curții, făcutul gropilor pentru stîlpi 
și pusul cartofilor după plug.

Acuma am înțeles cu toții că 
practica în producție trebuie să ne 
formeze deprinderi legate de rolul 
ce-l vom avea ca organizatori și 
conducători ai producției ji ajutoare 
directe ale cadrelor din producție 
cu pregătire superioară.

4 mai.Pentru noi aceasta este o 
zi de sărbătoare care ar trebui tre
cută și în calendar. De ce ? Fiind
că astăzi, în sfîrșit, am început Să 
lucrăm în atelierul de montaj- Unii 
au reparat motoare de K. D , alții 
au centricubat pompe de injecție 
sau lucrat la sudură.

10 mai. Gata să cred că ne bucu
rasem de pomană: pe 6 și 7 mai 
am fost din nou la... cartofi, dar de 
ieri am trecut la repararea combi 
nelor de cereale. Așa da, e o plăcere 
să repari asemenea mașini minuna
te, să le afli toate tainele. De acum 
avem ce scrie în caietele de practi
că.
17 mai. Lucrăm la repararea com

binelor și batozelor. Avem berechet 
de lucru. Se spune că în curînd 
vom merge să lucrăm cu agregatele 
și în cîmp. Așa da. Aceasta mai 
spun și eu că e pratică în producție. 
Ce păcat însă că am pierdut o lună 
de zile de pomană. Căci nu-mi pot 
închipui de fel că săpatul gropilor 
și șanțurilor, căratul paielor și al 
scindărilor, și toate celelalte de a- 
cest fel erau necesare pentru ca 
„să dezvolte în noi interesul, dra
gostea și atașamentul pentru mese 
ria aleasa".

LUCIAN CURSARU
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teriosul nea Costică n-a putut să 
descoperit

A urmat recîntărirea grăsunilor, 
timp ce unii de la Mîrșa făceau 
neștiutorii și mirații, iar alții, mai pu
țini la număr, erau mîndri de iscusin
ța necunoscutului nea Costică din gos
podăria lor, tovarășii de la Căzănești 
fierbeau de indignare, 
lot de grăsuni 
de kg.
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Reportajul cunoaște în ultima 
vreme o înflorire pe care ne-o ex
plicăm prin însușirile lui specifice. 
Operativ, axat în cea mai proaspătă 
actualitate, interesat să dea la ivea
lă și să valorifice aspectele semni 
ficative ale noului, reportajul în
cheagă cronica prezentului socia
list- El va fi pentru generația vii
toare primul izvor documentar cu j 
privire la evenimentele și oamenii 
timpului nostru.

Un harnic slujitor al acestui gen 1 
se afirmă și Horia Liman. Insem- ] 
nările sale reportericești respiră o j 
fierbinte dragoste de patrie și în J 
confruntarea dintre azi și ieri se 1 
evidențiază patosul comunist, legă- J 
tura trainică ce unește pe scriitor de t 
realitățile noi, de realizările oame-1 
nilor muncii angajați pe drumul j 
construirii socialismului.

Peregrinările autorului prin țară I 
se concretizează într-o laudă a în- j 
făptuirilor poporului nostru descă- J 
tușat. Elogiul este construit ca oi 
expresie a satisfacției încercate în ! 
mijlocul „oamenilor, munților, ape- j 
lor, pădurilor, printre cei care au> 
înțeles „ce spun zările". Dar în j 
același timp acest elogiu denunță) 
implicit pe toți cei Care ne-au pri-1 
vit țara ca......o gestiune" și au je- ]
fuit-o fără scrupule. Polemica cu) 
exploatatorii interni și externi din ) 
trecut este î« spiritul activității des- j 
fășurate și pînă acum de publicis- j 
tul și pamfletarul Horia Liman.

Să nu se tragă de aici însă con
cluzia că autorul a scris o carte de 
eseuri, bogată în abstracții dar să
racă în date și fapte precise. Dim
potrivă. Horia Liman a recurs dese
ori la statistici, s-a documentat, îm
pletind observația directă de pe te
ren cu reflecția și aprecierea gene
ralizatoare. Capitole precum „Viața 
unui moț începea și se sfîrșea între 
topor și pădure", sau „Scrisoarea 
deschisă unei scrisori închise" pro
bează faptul că reporterul este un 
explorator serios și exigent al rea
lității.

Volumul său alcătuit din descrip
ții expresive, portrete și evocări (nu 
întotdeauna suficient de concen
trate) este instructiv șl se citește 
curgător. El invită nu o dată la 
comparații grăitoare și are meritul 
de a evidenția apăsat forța orîndui- 
rii populare, superioritatea ei isto
rică față de capitalism și perspec
tivele ce le deschide viitoarei dez
voltări a patriei.
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cu cele 
fac încă

întâmplate, la 
cercetări. Cei 

fac cercetările caută să-1 desco- 
pe individul de sub cîntar și pe 

Costică care plătește oameni cu 
să... fure.

In legătură 
Mîrșa se mai 
care 
pere 
nea 
ziua

Oare pe nea Costică nu-1 cunoaște 
directorul gospodăriei sau altcineva 
cu muncă de răspundere în unitate ? 
Eu cred că-1 cunoaște. Isprava lui nea 
Costică nu-i dintr-acelea care se co
mit din proprie inițiativă. Apoi cînd a 
fost prins omul de sub cîntar, cine 
alții dacă nu unii tovarăși de la 
G.A.S. Mîrșa l-au făcut scăpat? Dacă 
nu aveau nici un amestec, ar fi ajutat 
desigur ca insul de sub cîntar să fie 
legitimat, nea Costică descoperit, 
cinstea lor restabilită:

P. ZBIRLEA
H. 2.
.......... ->

Sfatul agronomului

timp
ridice

ultimul 
să se 
și umezeala 

în sol dt și

Temperatura care în 
s-a ridicat și continuă 
simțitor în toată țara 
care există în exces atît 
în atmosferă, au creat condiții priel
nice pentru dezvoltarea și atacul ma
nei in vii.

Trebuie știut că aplicarea la timp și 
în condiții tehnice corespunzătoare a 
primului stropit cu zeamă bordeleză 
împotriva manei, stăvilește atacul bolii 
și o face foarte puțin agresivă în vii
toarele ei contaminări, deoarece în fe
lul acesta sfat distruse importante re
zerve de germeni ai bolii.

Pentru motivele arătate este necesar 
să se treacă de urgență la stropitul 
viilor cu zeamă bordeleză, acolo unde 
aceasta operație nu a 
tată. Dacă a mai fost 
pire cu 8—10 zile în 
sar ca lucrarea să fie

Pentru stropit se 
bordeleză în 
sută (500 gr. piatră vînătă la 100 litri 
de apă, neutralizat cu 250 gr. var gras). 
Nu este necesar o concentrație mai 
mare. Practic s-a constatat că nu con
centrațiile mărite ale zemei bordeleze 
asigură combaterea cu succes a ma
nei, ci aplicarea la timp a stropirilor, 
precum și îmbăierea cît mai completă 
a butucului cu zeamă bordeleză. In 
zeama bordeleză folosită se va adăuga 
un adesiv (piatră acră), în cantitate de 
80-100 gr. la 100 litri de zeamă, care 
va face oa soluția să se prindă mai 
bine de frunze, rezistând timp mai în
delungat spălării ploilor.

La aplicarea tratamentului trebuie 
avut grijă să se stropească frunzele, 
pe cît posibil pe partea lor inferioară, 
întrucît pe aid 
mană. In acest 
trebuie să bată 
menea operația 
fie făcută stropind 
sus. Pentru a 
calitate este necesar ca aparatele de 
stropit să fie bine puse la punct, ast
fel Incit soluția să fie fin pulverizată 
pe părțile verzi ale butucului și nu 
așternută în picături mari. Nu e soco
tit un stropit bun atunci clnd soluția 
curge de pe frunze.

fost încă execu- 
aplicată o stro- 

urmă, este nece- 
repetată.

va folosi zeamă 
concentrație de 0,5 la

se face infecția cu 
scop jetul de soluție 

de jos în sus; de ase- 
propriu-zisă trebuie să 

butucul de jos în
executa o lucrare de

bordeleză 
mai este

Zeama 
trecută nu ___
este bine să se prepare numai atâta so-’ 
luție dtă se folosește în ziua respec
tivă.

Pentru combaterea cu succes a ma
nei este necesar ca pe lingă stropitul 
cu zeama bordeleză să fie aplicate la 
timp și fa condiții tehnice corespunză
toare, prașilele în vii, copilitul, ciupitul, 
legatul etc.

Acolo unde există stațiuni de averti
zare a manei este 
imediat legătură ou responsabilii aces
tora, cerindu-li-se îndrumările necesare. 
Stațiunile de avertizare a manei fac 
cercetări și studii asupra acestei 
și indică cu multă siguranță data 
cării tratamentelor pentru zona pe 
o deservesc.

O dată cu mana au fost create 
diții prielnice și pentru atacul făinării 
în vii. In podgoria Dealul Mare au 
și fcst semnalate atacuri de fâinare. 
Există de asemenea pericolul atacului 
de făinare și în podgoriile Pancm, 
Odobești, precum și în viile din Banat, 
unde trebuie ținute permanent sub con
trol plantațiile pentru a fi luate măsuri 
urgente de combatere îndată ce a apă
rut boala.

Făinarea poate fi confundată cu 
mana, întrucît la amîndouă bolile fruc- 
tificațiile ciupercii apar la suprafața 
frunzei sub forma de puf albicios (coni- 
diofori cu conidii). Există Insă un pro
cedeu foarte simplu prin care putem 
deosebi aceste două boli șj anume : în 
cazul făinării, dacă trecem cu degetul 
pe fața frunzei, puful albicios de care 
vorbeam mai 
la mană nu.

Acolo unde 
de făinare se 
de combatere 
sulf, fa cantitate de 30 kg. la ha. Sid- 
ftd se găsește de vînzare la coopeufa 
voie sătești. întotdeauna prâfuirile®B 
sulf împotriva făinării se vor face di^w 
stropirile cu zeamă bordeleză contra 
manei.

Ing. C. SNAGOVEANU 
din. Serv. Protecției Plantelor 

din M. A.

rămasă din ziua 
bună. De a. eea,

necesar să se ia

boli 
apli
care

con-

înainte se aurăță pe cînd

a fost descoperit atacul 
vor lua imediat măsuri 

prin prăfuiri cu floare de

ANUNȚ
Stațiunea de avertizare a manei 

Băneasa de pe lingă Institutul de cer
cetări horti-viticole comunică urmă
toarele pentru viticultorii din raioa
nele : Snagov. Răcari, Vidra, Domnești 
și Brănești:

Țfafad seama de condițiile de climă 
specifice anului acesta care înlesnesc 
atacul de mană precum șl de faptul 
că vița de vie se apropie de înflorit.

este necesar să se execute fără întlr- 
ziere primul stropit (de siguranță), 
cu zeamă bordeleză. Stropirea va în
cepe în jurul datei de 26 mai 1960 
Și va ține pînă la înfloritul viei. Con
centrația zemei bordeleze va fi de 500 
grame sulfat de cupru, 250 grame 
var gras nestins, sau 1.000 grame pas. 
tă de var stins, și 80 pînă la 100 gra
me piatră acră la 100 litri de apă.
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«Se drumul aralal Je parft«1
Intre Frățești și Bălănoaia e un 

dr im larg de țară, care trece printre 
lanuri și se pierde intr-un tufiș des 
de sălcii pletoase. Pe drumeagul ăsta 
mergeam mai zilele trecute, cînd mi-a 
apărut in față o mare întindere gal
benă : lan de rapiță în floare. Abia 
am făcut cîțiva pași și m-am oprit. 
Lanul zumzăia ca un stup. Nu era floa
re pe care să nu „lucreze" două-trei 
albine.

Crescută din ultimele ploi, rapița 
bate la pieptul omului voinic. Dar abia 
s.a terminat întinderea aurită că a Și 
apărut alta tot așa de întinsă. Aceasta 
însă era argintată. Albul florilor de 
mazăre sclipea în soare ca sticla po
leită. Doar în mijlocul florilor, dacă 
te uitai bine, vedeai strop de aur viu, 
lucrînd de zor Ia strînsul mierii.

Cînd lanul înflorit de mazăre s a 
te minat, am dat de cel de orz verde 
cum e bOratecul, apoi de cel de sfeclă 
de zahăr, altul la fel, cu rînduri drep
te de floarea-soarelui care se urcau 
pînă în creasta dealului iar mai spre 
Bălănoaia, după vreun ceas de 
drum, am ajuns la lanul de porumb.

Toate aceste culturi sînt ale colecti
viștilor din Frățești și fiecare lan mă
soară de la 15 ha în sus. Floarea-soa
relui 20 de ha., rapița 17, cartofii 15,

grădina irigată 15, porumbul de siloz 
15, mazărea 26, ricinul 32, arbagicul 
ceapa de sămînță și ceapă 22, cartofi 
15. orz 20, porumb 100 și grîu 173 de 
hectare. Afară de grîu, secară, orz, 
răpiți și lucernă, toate celelalte cul
turi ca: porumbul, sfecla de zahăr, 
floarea-soarelui, ricinul, cartofii și gră
dina, trebuie prășite. Cu totul, colec
tiviștii din Frățești, au culturi prăși- 
toare pe 300 de ha.

— Vremea umedă din primăvara a- 
ceasta, este tare prielnică dezvoltării 
buruienilor Pentru a preintimpina 
înăbușirea culturilor prășitoare de nă
vala buruienilor, noi am și prășit o 
dată toate plantele, iar unele din ele, 
cum e, de pildă, sfecla de zahăr, am 
început și praștia a doua. Experiența 
ne-a arătat că un porumb prășit cel 
puțin de patru ori dă o recoltă sporită 
la ha. și noi sinfe.m hotărîți să-l pră
șim nu de 4, ci de atitea ori de cite 
s-o simți nevoia, mi-a spus tov. Neagu 
Ion, agronomul gospodăriei.

— Cum ați organizat munca? l-am 
întrebat pe agronom.

Agronomul mi-a prezentat atunci pe 
Dicu Vintilă, brigadierul, care conduce 
brigada I de cîmp formată din 117 
oameni. Stînd de vorbă cu brigadierul 
mi-am dat seama că la Frățești s-a

Și noi luptăm 
pentru sporirea producției

Citind cu atenție fiecare paragraf din 
proiectul de Directive ale Congresului 
al Ill-lea al P.M.R., ne-am dat seama 
de mărețele perspective Ce se deschid 
poporului nostru muncitor in munca și 
lupta pentru întărirea și înflorirea pa
triei. Ne bucurăm că potrivit proiectu
lui de Directive, producția globală a- 
gricolă va crește pînă in 1965 cu 70-80 
la sută, față de anul 1959, că In agri
cultură vor lucra circa. 100.000 trac
toare fizice, peste 70.000 semănători, 
peste 43.000 combine de păioase, peste 
8.000 combine ,de porumb etc. In creș
terea producției vegetale și animale un 
rol important îl au și gospodăriile co
lective.

Pentru, ca șt gospodăria noastră să 
ia o mai mare dezvoltare multilaterală, 
noi acordăm o mare atenție atît secto
rului cerealier cît și sectorului zooteh
nic. In prezent dispunem de aproape 
600 capete taurine din care 141 vaci 
cu lapte și 55 tineret oprit pentru pră
sită, aproape 1.500 de oi, 137 porci puși 
la îngrășat și 32 scroafe fătătoare, pre
cum și de 1.300 păsări matcă. Incepind 
ou anul acesta, ferma de vaci va creș-, 
te cu încă 20 capele, iar ferma de ci 
cu 720 capete. O însemnată creștere va 
înregistra și ferma de porci și cea de 
păsări.

Pentru continua sporire a șepielului 
noi reținem în primul rind tineretul din 
prăsită proprie, pe care-l selectăm ri
guros. Pentru ridicarea productivității 
animalelor noi luptăm pentru a asigura 
animalelor o puternică bază furajeră 
formată în primul rind din însemnate 
cantități de porumb siloz. Atenția noas
tră este insă îndreptată și către con
struirea de adăposturi corespunzătoare 
fără de care nu este posibilă dezvol
tarea creșterii animalelor. In ultimii 
ani, și In special tn anul trecui, am ri
dicat : 6 grajduri cu o capacitate de 
50 capete fiecare, o cameră incubator, 
cotețe mobile și attele. Zilele acestea 
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vîviață a celor prevăzute in proiectuîjA 

n;r»z41ve ale Congresului aljiA 
privire la dez-jA

Pom termina 2 maternități cu 120 boxe, 
o puierniță pentru 1.000 capete unde 
puii vor fi crescuți in serie; un coteț 
etajat, 2 ingrășătorii pentru porci, 2 
grajduri și alte construcții- Grija noas
tră este ca toate aceste construcții să 
fie terminate in termen 
de cost cit mai scăzut, 
materialelor din resurse

Proiectul de directive _ 
lui al Ill-lea al P.M.R. ne mobilizează 
să lucrăm cu și mai mare rivnă, nepre
cupețind nici un efort, pentru ca și gos
podăria noastră să-și aducă aportul la 
sporirea producției vegetale și animale, 
ta înfăptuirea acestor Directive.

construcții să 
și la un preț 
prin folosirea 
locale.
ale Congresu-

înfăptuirea acestor Directive,

FLOREA FINTINA 
președintele G.A.C. „1 Mai" 

comuna M'aglavit, raionul Calafat

pus accentul pe economia de timp. Co
lectiviștii au băgat de seamă că se 
pierdea multă vreme cu îndrumarea 
către cutare sau cutare tarla. Atunci 
s-a făcut tin plan de muncă, în așa 
întocmit, incit fiecare colectivist 
știe cu o zi, două înainte unde va 
era. Șefii de echipă, ținind contact 
brigadierul, anunță chiar acolo 
tarla, pe colectiviști, unde vor lucra 
a doua zi și oamettii vin dts-de-dimi- 
neață, direct la tarla, la locul re
partizat. La porumb, la ricin, la sfe
cla de zahăr ori la floarea-soarelui, 
fieoare colectivist își are rîndurile lui 
pe care le lucrează pînă la cules. In 
felul acesta se fac întrețineri de bună 
calitate, Iar întrecerile organizate între 
echipe și membri dau rezultate dintre 
cele mai bune.

M-am uitat îri lanul de sfeclă de 
zahăr unde prășea colectivista Cons
tanța Coseai, o tînără utemistă de 17 
ani, tare isteață și harnică foc. în 
urma ei nu se vedea fir de buruiană. 
Se întrecea cu nevasta brigadierului 
și cu Dumitra Dindăreanu, colectivistă 
clin anul acesta, dar care s-a dovedit 
a fi tare harnică și pe care cu greu 
o întrece cineva. L-am cunoscut _ și 
pe bărbatul ei, colectivistul Mihai Dîn- 
dăreanu care printre altele mi-a spus :

— Dacă eram înscris numai cu un 
an înainte, nu mă împrumutam cu 
grîu de la colectiviști, mi-a spus el.

Apoi, omul mi-a explicat că alte 
69 familii din Frățești s-au înscris 
odată ou el în gospodăria colectivă, 
la începutul acestui an.

Dinspre Dunăre sufla un vînt slab, 
unduind lanul de grîu, pe care colec
tiviștii l-au plivit și care a crescut 
mîndru, aproape să dea în spic. Mihai 
Dindăreanu nu.șl mai dezlipea ochii 
de la el.

Alta-i treaba in gospodăria co- 
lectivă ; se vede bine, a zis el vesel...

Agronomul gospodăriei a ținut să-mi 
explice :

— Acum muncim cu și mai mare 
avîntîntîmpinăm Congresul partidu
lui cu toate lucrările de întreținere a 
culturilor terminate la timp și în cele 
mai bune condiții agrotehnice. Așa au 
hotărît colectiviștii în urma discuțiilor 
proiectului de Directive ale Congresu
lui al IlI-lea al P.M.R. Prin lucrări de 
calitate vom reuși și noi să sporim 
producția de cereale, traducînd în viață 
sarcinile prevăzute în proiectul de Di
rective.

fel 
să 
lu- 
cu 
pe
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vilde Directive ale Congresului al,A 
VjlU-lea al P-M.R. cu privire la dez-JA 
vi/oltarea creșterii animalelor proprie-ia 
Mtate obștească, colectiviștii din Do-A 
vibreni, raionul Vidra, regiunea Bucu-<A 
v’rești, și-au propus ca pînă la s“r?‘;jA 
Mtul acestui an să mărească numărul 
vilde animale la 50 vaci de lapte rasațA 
v-Schwitz, 300 de oi cu lină fină ȘIja 
visemifină, 20 scroafe fătătoare și 
v'porci la îngrășat, din rasa Marele ia 

v ^Alb- !a
M • Pentru a asigura animalelor^ 

+ < hrana îndestulătoare, colectiviștii «A
vîdin comuna Baldovinești, raionuiiA 
.^Brăila, au însămințat în primăvara^
vi acestui an 20 de hectare cu secară^,
Mfurajeră, urmind ca după ce secara ;A 
viiva fi păscută cu vacile, in locul ei a 
vJsă fie însămînțată iarbă de Sudan. 
VJ.De asemenea, ei au insămînțat 10jA 
vihectare cu lucernă și 70 de hectareA 
ăcu porumb pentru siloz, astfel căjA 
vijn acest an gospodăria va însilozaiA 
vinumai porumb cel puțin 1.500 deA 
vjtone. g
VII ,|/A
M • Prin desființarea drumurilor'^ 
vjnefolosite și prin defrișarea 
vîmărăcinișuri colectiviștii din Zăda-lA 
Mireni, raionul Arad, au mărit in pri-J^ 
vimăvara aceasta supralața — tereniA 
^arabil — gospodăriei cu încă 16 ia 
V-hectare. K
vii . i'/S
X!) • Membrii gospodăriei colective «A
VMI V Miciurin" din Orașul StalinjA

— j/'au’ hotărît in urma discutării pro-jA 
WMt iedului de Directive ale Congresu-JA 

ui al III lea al P.M.R. să mărească a 
vicantitatea de brinză contractată cu,x 
Viincă 2.000 de kg. W
VI IA
vi! « Colectivistele din Păstrăveni,;A 
^regiunea Bacău, au executat un nu-iA 
V’măr de peste 1.000 zile-muncă intft 
vimod voluntar pentru amenajarea’A 
^suprafeței de 85 de hectare in ve'J^ 
^derea irigării culturilor de sfeclățA 
vjde zahăr, cartofi și porumb, și pen-jA 
^}tru amenajarea unui iaz in supra-ia 
Mfață de 3 hec.tare. «A
vi iX
vî • Gospodăria colectivă din CO'JA 
Viniuna Mihail Kogălniceanu, regiunea«A 
v'iConstanța. a mărit în ultimul timpJA 
v'lermele de animale, care numără în «A 
vi! rezent 136 vaci și juninci, 4.021 oij^ 
vi i intre care 2.014 oi-mame, 737 porci 
vîdin care 103 scroafe, peste 1.000JA 
vîgăini și pui și 68 de stupi.

Sectorul creșterii animalelor 
în atenția colectiviștilor

Gospodăria 
colectivă „A. 
kln“ din comuna Băr- 
cănești, regiunea 
București, a crescut 
an de an, av,înd in 
prezent p 
ha teren, din 
2.500 ha arabil.

Colectiviștii au dez
voltat diferite ramuri 
de producție pentru a 
obține venituri cî<t mai 
mari. Sectorului creș
terii animalelor nu 
i-au acordat însă de la 
început atenția cuve
nită.

In ultimul timp, pe 
baza documentelor și 
recomandărilor făcute 
de partid șl guvern șl 
în special a sarcinilor 
trasate la plenara C.C. 
al P.M.R. din decem
brie

argicolă 
S. Puș

irezent peste 2.700
care

1959, colectiviștii
s.au frămîntat mat
mult pentru a găsi
căile dezvoltării creș-
terii animalelor. Ana-

creșterea 
în anul 
a fost de 
sută din

llzînd și veniturile ob
ținute din 
animalelor 
trecut, care 
peste 25 le
venitul gospodăriei, 
colectiviștii au hotă- 
rît ca pentru anul 
I960 să dezvolte mult 
fermele de animale. 
Atenția mare au în- 
dreptat.o în special 
pentru creșterea vaci
lor de laipte, de la 
care în anul trecut 
s-au obținut în medie 
2.001 litri lapte pe 
cap de vacă furajată.

Dacă la sfîrșitul a- 
nului trecut existau în 
gospodărie 47 vaci £ie 
lapte, la sfîrșitul a- 
cesttii an se va ajunge 
la aproape 200 ca
pete. Planul gospodă
riei se îndeplinește cu 
succes. Sectorul zoo
tehnic numără în pre
zent 153 vaci de lapte, 
pe lingă cele 100 ca
pete tineret bovin, 
peste 1.500 ol, 360 
porci din care 66 
scroafe, aproape 1.000 
păsări. Șl numărul a- 
cestor animale și în 
special al păsărilor va 
crește mult în acest 
an. Cu ajutorul incu
batorului gospodăriei 
se vor scoate 6.000 
pul.

Dar pe lingă creș
terea numărului de a- 
nlmale, colectiviștii 
din Bărcăneștî se 
preocupă șl de asigu
rarea bazei furajere 
corespunzătoare pen
tru a se obține de la 
animale producții cît 
mai mari. Pe lingă 
pășune, s-a semănat 
secară furajeră, lucer
nă, borceag etc. Știind 
din proprie experiență 
cît de mare este va
loarea porumbului si
loz, ei au semănat 
în acest an 140 ha 
față de 53 ha semă. 
nate in anul trecut. 
Șl nu numai că au se
mănat o suprafață 
măre, dar ei luptă pen
tru obținerea unei pro
ducții de peste 35.000 
leg masă verde la 
O suprafață de 22 
cu porumb pentru 
loz va fi Irigată.

ti a. 
ha 
sl-

strucțiilor ieftine 
l . 'este în atenția colectl. 
viștilor. In acest an se 
vor construi un grajd 
pentru vaci cu capa
citate de 100 capete, 
3 cotețe pentru păsări 
șl o puierniță a 1.000 
capete, precum șl uh 
saivan pentru 850 oi. 
Folosirea materialelor 
locale, a 
produse în 
executarea 
de către 
echipe de 
tori din 
vor contribui la reali
zarea unor însemnate 
economii, 
exemplu, 
vaci va 
60.000 lei față 
98.000 prevăzuțl 
deviz, cele 3 cotețe 
păsări la care se 
folosi stufitul pentru 
acoperiș vor costa cir
ca 10.000 lei bucata, 
față de 21.000 lei 
prevăzut în deviz pen
tru un coteț; saivanul 
pentru ol va costa 
circa 25.000 lei față 
de 40.000 lei prevă
zut în deviz. Cu su
mele realizate din eco
nomii, colectiviștii vor 
putea mări numărul 
de animale în vederea 
obținerii unor și mai 
mari venituri.
Ing. LEMNARU EMIL 
direcția Propagandă și 
Presă din Ministerul 

Agriculturii
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bune pentru animale

cărămizllor 
gospodărie, 

lucrărilor 
cele două 

construc- 
gosipodărle,

Așa, de 
grajdul de 

costa circa 
de 
în 
de 
va

un întovărășit
Omul vorbea cu politețea bine 

cunoscută a sătenilor din părțile 
muscelene. Vorbea sincer și folosea 
cuvinte neaoșe, ca în vorbirea cu 
ai săi. Discuția a început de la lu
cruri simple, așa cum de obicei în
cep toțj oamenii cîmpurilor : starea 
vremii, a- semănăturilor, a bucurii
lor personale. Așadar subiectul 
discuțiilor cu țăranul întovărășit 
Gheorghe Gheorghe din comuna 
Mihăești, raionul Muscel, nu a fost 
anume ales. A fost deajuns o în
trebare : „Ce e nou pe la Dvs. ?“, 
pentru ca el să vorbească despre 
foarte multe
Cînd explica, bunăoară, că livezile 
nu au avut de suferit în acest an 
de pe urma timpului rece de la 
sfîrșitul lui aprilie, înțelegeai că 
omul acesta vorbește bazat pe ob
servații de cunoscător. Și tot ca 
un cunoscător al trecutului comu
nei sale, oa- și al prezentului a vor
bit el, făcînd o justă comparație.

— De cîțiva ani la noi s-a aprins 
lumina electrică; avem dispensar 
medical, casă de naștere, local de 
cămin cultural, nou, mare și fru
mos, avem cinematograf... în tre
cut? circi urni și dughene de aie 
speculanților care și-au făcut averi 
de pe urma muncii noastre și apă
sare din partea celor puși, chipurile, 
să ne conducă.

Glasul omului nu avea suișuri 
și coborîșuri de meșter aj cuvinte
lor. Dar, cînd discuția a alunecat 
pe alt făgaș, glasul lui a devenit 
altul, ochi, au căpătat sclipiri neo
bișnuite. Atunci vorbea despre bu
curiile saie personale. Am înțeles 
că de curind, pe adresa lui. a ve
nit la, Mihăești o scrisoare de de
parte, care nu era prima și, firește, 
nici ultima. Scrisoarea 
de la mina Sinersig, 
Banatului. Slova ei era 
colitoare. Scria frumos 
iatu.1 plecat de la o vatră țărăneas
că, și ajuns inginer de mine, la Si
nersig. Scria că o duce bine acolo, 
și că cu tot dorul plaiurilor natale 
și ai celor ce l-au crescut cu dra
goste, el nu putea veni curind in

• mijlocul alor săi. Nu putea veni, 
! căci, ca și muncitorii mineri, el, in- 
' .ginerul Violau Gheorghe, avea de 
îndeplinit angajamente cu totul 
deosebite.

Din ce povestea tatăl inginerului, 
am înțeles că slova scrisorii i-a 
dus departe gîndul. își vedea fe
ciorul plecînd de acasă vesel. în 
oricare vacanță, și vesel se întor
cea de la școală, apoi de la facul
tate, pînă cînd, într-o zi de vară, 
satul întreg a aflat că Vlaicu, bă
iatul lui, și-a luat diploma de in
giner de mine. A fost aceasta cu 
vreo doi ani in urmă.

...— Și cînd i-am citit scrisoarea 
mi-1 închipuiam în salopetă albas
tră, printre muncitorii mineri, ori 
în costumul său elegant, la reuniu
nile tovărășești. Niciodată nu 
m-a§ fi gîndit în anii din trecut, 
că feciorul meu ar putea să învețe 
carte înaltă pe socoteala statului 
care i-a dat : bursă, cantină, că
min. Și-acum, feciorul îmi este in
giner de mine... Partidul mi-a des
chis viața asta. în cinstea Congre
sului partidului mă străduiesc și 
eu, alături de ceilalți întovărășiți 
din Mihăești, să muncesc- și mai 
bine, așa cum mă îndrumă parti
dul.

Vorbele erau rostite simplu, cu 
j un respect care venea, tot și deo- 
j dată, din fundul inimii.

lucruri interesante.

era trimisă 
din părțile 
caldă, răs- 
Vlaiou. bă-

RADU SANDU

Măresc numărul 
animalelor 

avere 
obștească

Pentru a obține venituri bănești 
cît mai însemnate, membrii gospo
dăriei colective ..Ion Creangă" din 
comuna Bogdăniță, raionul Bîrlad, 
au hotărît să cumpere în primăvara 
acestui an încă 37 de vaci. Hotă
rârea a fost transpusă în fapt. Nu 
de mult, a fost formată o comisie 
din colectiviștii cel mal prlcepuți 
în creșterea vitelor, reușindu-se 
astfel, să se procure animale de 
calitate .

Totodată, au fost eontractați cu 
I.C.I.L. 25.800 litri lapte de vacă.

CEZAR VICOL
corespondentproblema con-

O parte a cirezii de vaci a gospodăriei agricole colective „Drum Nou" din Odobeasca, raionul Roșiori de 
Vede, la pășune. Grigore Marin, șef ui brigăzii zootehnice, hrănind bine animalele, a obținut anul trecut cite 2480 
litri lapte în medie pe cap de vacă furajată și cite 640 litri lapte în primele patru luni ale acestui an.

La gospodăria agricolă de stat „Dunărea" din regiunea Galați, muncitorii din sectorul VI Trufandale rac, 
cu mul tă atenție, în răsadniță, prăși tul roșiilor semi-timpurii.

Un
pentru dezvoltarea viticulturii
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viticulturii noastre. Incepind din 1944, 
cind suprafața ocupată cu vii se ri
dica la circa 220.000 ha iar producția 
de vin depășea cu greu 40.000 de va
goane, conducerea de partid și de 
stat a luat o serie de măsuri menite 
să înlăture starea rea a viilor noastre, 
l.a Congresul ai 11-lea al Partidului 
Muncitoresc Romin din decembrie 
1955, s-a fixat drept obiectiv ca supra
fața ocupată ou viță de vie să ajungă 
la 257.000 ha, iar producția la 83.000 
vagoane de struguri. Numai după doi 
ani și cîteva luni de la Congresul al 
Jl-lea al P.M.R. oamenii muncii din 
sectorul viticol, prin munca plină de 
avînt desfășurată în viile patriei, au 
dovedit că știu să răspundă așa cum 
trebuie sarcinilor mărețe ce li s-au în
credințat. Pe baza realizărilor obținute, 
în aprilie 1958. la consfătuirea de la 
Constanța, Iov. Gheorghe Gheorghiu- 
Dej, dezvoltind Directivele Congresului 
Ii al P.M.R., precizează noi obiective 
și sarcini pentru viticultură, întocmai 
ca și pentru întregul sector agricol. 
Potrivit noilor obiective trasate la 
Constanța, suprafața ocupată cu vii 
urftia să se ridice pînă in 1970 la cel 
puțin 300.000 ha cu o producție de 
1.300.000 tone struguri. Corespunzător 
acestora se precizau și sarcinile secto
rului pepinieristic în producerea mate
rialului săditor viticol. încurajarea do- 
bîndită după primele realizări de pro
porții mari pe linia dezvoltării viticul
turii;’experiența câștigată în muncă 
și măsurile de cointeresare materială 
pentru realizatori, dublate de un avînt 
sporit în muncă, au făcut ou putință 
ca suprafața ocupată cu vii să atingă 
practic în 1959 cifra de 294.000 ha, 
față de 300.000 ha. propusă pen
tru 1970 șj practic producția de 
struguri corespunzătoare aceleeași eta
pe 970.000 tone struguri, față de 
1.300.000 tone. Asemenea realizări 
mărețe sînt posibile numai prin efor
tul maselor, organizate și conduse cu 
înțelepciune de partid. Fixarea unor 
obiective mărețe conforme intereselor 
maselor și mobilizarea maselor în sco. 
pul realizării lor este lin atribut al 
regimului democrat-popular; de aceea 
obiectiv^ așa de mărețe și realizarea 
lor în timp așa de scurt erau de ne
închipuit în trecut.

Pe baza realizărilor deosebite obți
nute în munca de construire a socia
lismului, partidul a elaborat și a supus 
discuției maselor noi obiective privind 
dezvoltarea economiei naționale în vii
torii 6 ani (1960-1963) și în perspec
tivă. In cadrul acestora se află noi și 
importante obiective și pentru dezvol
tarea viticulturii.

Proiectul de Directive prevede ea
suprafața ocupată ou vii să crească
în 1965 la peste 300.000 ha., de pe
care să se obțină în ani normali de

climă o producție de cinca 1.400.000 
tone de struguri, (din care 30 la sută 
struguri de masă), cu aproape 50 la 
sută mai mult decit producția medie 
pe ultimii 5 ani. In același timp, pină 
în 1975 suprafața viilor va crește I» 
circa 450.000 ha„ de pe care se vor ob
ține 3.000.000—3.500.000 tone struguri. 
In etapa 1960 1965, accentul principal 
se va pune pe îmbunătățirea calitativă 
a patrimoniului viticol, asigurîndu-se o 
dezvoltare deosebită culturii soiurilor 
de vițe pentru obținerea strugurilor de 
masă șj a vinurilor de calitate supe
rioară. Orientarea producției viticole 
spre obținerea unor însemnate cantități 
de struguri pentru masă nebănuite în 
trecut, și a vinurilor de calitate supe
rioară, reprezintă un salt calitativ me
nit să îndestuleze nevoile de consum 
in struguri proaspeți (așa de necesari 
și de utili organismului omenesc) și 
să ridice pe o treaptă nouă oalitatea 
vinurilor noastre și prin aceasta pres
tigiul lor în țară șj peste graniță.

Proiectul de Directive ale Congresu
lui al IlI-lea al P.M.R. arată că noile 
plantații se vor face în primul rind în 
bazinele viticole, pe baza lucrărilor de 
zonare a producției agricole și a raio-

nării soiurilor și îndeosebi pe tere
nurile în pantă, erodate, pe terenuri 
nisipoase care nu pot fi valorificate 
economic prin alte culturi. In noii* 
plantații se va folosi larg mecaniza
rea. în perioada planului de 6 ani 
pentru dezvoltarea economiei naționale, 
producția de struguri se va ridica la 
circa 80 kg pe cap de locuitor iar în 
a doua, la circa 160 kg. Peste 300.000 
ha. ocupate cu vii pină în 1965 și co
respunzător lor o producție de circa 
1.400.000 tone struguri și 450-000 ha. 
în 1975 cu o producție de 3.000,000- 
3.500.000 tone struguri, constituie obi
ectivele principale din etapele urmă
toare ale dezvoltării viticulturii, nebă
nuite în trecut dar propuse și realiza
bile în anii puterii populare.

Asemenea obiective alcătuiesc osatu
ra celui mai măreț plan de dezvoltare 
a viticulturii noastre; de aceea oame
nii de știință și lucrătorii care acti
vează în sectorul viticol sînt mîndri d« 
asemenea perspective cum mîndră este 
întreaga țară care se înnoiește mereu ; 
ei vor lupta cu pasiune pentru tradu
cerea în viață a obiectivelor prevăzute 
în proiectul de Directive ale fiongre- 
sului al IlI-lea al P.M.R.

In regiunea Suceava
Să fie intensificate lucrările de întreținere 

a culturilor
In regiunea Suceava, ploile din ul

tima vreme au grăbit dezvoltarea cul
turilor și odată cu acestea și a bu
ruienilor. Datorită acestui fapt era 
necesar ca și gospodăriile agricole de 
stat sucevene să-și intensifice lucrările 
de întreținere a culturilor. In acest 
scop, bunii gospodari au folosit din 
plin mașinile și mijloacele chimice 
eficiente în vederea combaterii buru
ienilor. Astfel în G.A.S. Șendriceni 
s-a combătut cu ierbidice buruienile 
din grîu, pe o suprafață de 130 de ha., 
iar la alte gospodării oa Havima, Că- 
linești, Coțuișoa s-a făcut plivitul pe 
suprafețele de 350, 22Z și respectiv 
470 ha, în timp ce alte gospodării 
care aveau condiții de combatere n-au 
făcut nimic în 'acest scop. Printre a- 
cestea se enumera Iliești, Ițcaili, Ră
dăuți, Soldănești, Albești și altele. De 
acum însă, această lucrare este deja în- 
tîrziată și nu semai poate recupera de
alt în puține gospodării. In schimb, 
prășitul cu sapa rotativă și cu culti
vatorii trebuie intensificat la toate 
gospoidăriile agricole de stat sucevene. 
Trebuia generalizată pe întreg Trustul 
lucrarea cu sapa rotativă executată 
de gospodăriile Tod-ireni, Cătămărești 
și Drăgușeni care au efectuat în timp 
optim 355, 180 și respectiv 150 de ha. 
Concomitent ou' această lucrare tre
buie terminată prașita întîia la floa-

rea-soarelul. Simt gospodării care pînă 
la 20 mai nici n-au început prășitul 
florii-soarelui iar altele au executat 
in proporție de 30—40 la sută (G.A.S. 
Albești și Gulioaia). Altele însă, unde 
consiliile s-au ocupat de viitoarea pro
ducție, au terminat prașila întîia la 
floarea-soarelui. Printre acestea Se nu
mără gospodăriile Mihălășeni și Vlă- 
sinești. Din cauza neglijenței și lipsei 
de preocupare din partea consiliilor 
gospodăriilor, s-a prășit numai o trei
me din suprafața cultivată de floarea- 
soarelui. Oare cum își închipuie că 
pot, conducerile acelor gospodării co
dașe, să-și îndeplinească sarcinile de 
plan fără a face lucrările de întreți
nere la timp și în condiții bune ? In 
vederea evitării unei asemenea situa
ții și la cultura porumbului trebuie 
de pe aoum1 grăbită prașila întîia. La 
această prașilă, plantele fiind încă 
miti, este bine să se luârtee ou aten. 
ție fără a se arunca cu pămînt peste 
rîndurile de porumb.

Gospodăriile sucevene au experiența 
anului trecut cînd toate au fost ren
tabile și de aceea li se cer mai multă 
preocupare pentru întreținerea cultu
rilor în vederea asigurării de produc
ții sporite. , ' ' ,

Ing. C. GAVRILA
Trustul regional Gostat Suceava

Cîteva recomandări privind 
îmbunătățirea pășunilor în Dobrogea

In Dobrogea, pășunile naturale con- 
«tituie o sursă destul de importantă 
pentru hrana animalelor în cursul 
verii. Ele ocupă circa 137.122 ha., din 
care 17 la sută sînt așezate pe tere
nuri plane, 62 la sută pe coaste pie
troase și erodate, iar restul de 21 la 
sută în luncile inundabile. Producția 
medie a pășunilor din stepă este de 
circa 2.000 kg. iarbă la ha-, iar a ce
lor din lunca inundabilă a Dunării și 
din Deltă se ridică la 12—15.000 kg. 
la ha, cu maxime ce ating 25.000 kg. 
la ha.

Proiectul de Directive ale Congre
sului al IlI-lea al P.M.R. prevede ca 
în următorii ani să se realizeze o mă
rire însemnată a productivității pășu
nilor. Ținind seama de obiectivele pre
văzute în proiectul de Directive pre
cum și de faptul că producția medie 
de masă verde a pășunilor din Dobro
gea este încă scăzută, nesatisfăcătoa
re pentru numărul animalelor în con
tinuă creștere, se impune a fi aplicate 
pe scară cît mai largă măsuri pentru 
îmbunătățirea lor. în cele ce urmează 
vom da cîteva recomandări privind 
principalele lucrări de îmbunătățire a 
pășunilor din această parie a țării, 
finind seama de rezultatele obținute 
în producție și la stațiunea agricolă 
experimentală I.C.A.R. Valu Traian 
pe pășunile de la Peștera și Basa- 
rabi, cît și de studiul geobotanic al 
pășunilor din Dobrogea efectuat timp 
de 3 ani (1955—1957).

Evitarea pășunatului pe timp de 
ploaie sau imediat după ploaie este 
una din aceste măsuri. Terenul fiind 
ud, prin pășunare se bătătorște foarte 
mult, fapt care creează condiții nepriel
nice pentru dezvoltarea plantelor fo
lositoare și înlesnește creșterea bu
ruienilor lipsite de valoare furajeră. 
Se recomandă de asemenea să se îm 
prăștie mușuroaiele și să fie stîrpiți

poplndăii deoarece aceștia frec de pe 
pășuni și pe culturile agricole.

Mare atenție trebuie dată și distru
gerii buruienilor cu ajutorul sapelor. 
Majoritatea buruienilor și spinilor sînt 
plante anuale și bianuale. Printr-o 
combatere repetată, înainte de înflori
re, buruienile pot fi în cîțiva ani foarte 
mult împuținate. Se va acorda o deo
sebită grijă stîrpirii spinilor care de- 
preciază lina oilor și a aliorului care 
pe unele pășuni (Tîrgușor, Plopeni 
etc.) ocupă suprafețe masive. Aliorul 
nu poate fi însă distrus cu sapa fiind 
o plantă perenă. Cercetările recente 
întreprinse de I.C.A.R. București în 
Dobrogea Ia Valul Traian au dovedit 
că el poate fi combătut pe cale chi
mică, stropind plantele toamna cu 
ierbicidui 2,4 D. Mai precis, se tale cu 
sapa aliorul la suprafața pămîntuhii, 
iar locul se stropește cu o soluție de 
2,4 D, în concentrație de 15 la sută, 
folosindu-se 20 kg. de substanță la ha.

In scopul sporirii producției de 
masă verde se recomandă îngrășarea 
cu superfosfat și azotat de amoniu a 
pășunilor situate pe dealuri cu pante 
de diferite grade, dar care au stratul 
arabil gros de cei puțin 5 cm. In 
1957, la G.A.S. Peștera, in experien
țele executate de I.C.A.R. Valul Traian 
pe o asociație de bărboasă, s-a consta
tat că acolo unde pe lingă lucrările 
obișnuite au fost aplicate 250 kg. su- 
perfosfat și 200 kg. azotat de amoniu 
ia hectar, s-a obținut o producție de 
10.318 kg. iarbă la hectar față de 
3046 kg„ la ha. cit a produs parcela 
martor neîngrășată. Efectul ingrășă- 
mîntului s-a făcut simțit și in al doi
lea an de la administrare, obțlnîndu-se 
la aceeași variantă 6.118 kg. iarbă la 
ha. față de 3.920 kg. la neîngrășat. 
Menționăm că în amîndoi anii primă- 
verile au fost foarte secetoase.

O măsură care nu necesită chel
tuieli, cu ajutorul căreia s-a ajuns in 
unele locuri la dublarea producției de 
masă verde este îngrășarea pășunilor 
cu bălegar de oaie, adică prin tirlire. 
Recomandăm să se aplice tîrlitul pe 
pășunile cu piatră la suprafață și cu 
solul schelet, terenuri care ocupă su
prafețe destul de întinse în Dobrogea.

Pășunile care au pe ele vegetație 
arbustivă (în special cele din silvo- 
stepă, pădure și lunca Dunării) tre
buie curățite prin defrișarea lor. Pe 
pășunile din Deltă, de pe litoral și din 
lunca inundabilă’ a Dunării, se reco
mandă pășunatul alternat cu cositul, 
îngrășarea prin tirlire și combaterea 
buruienilor prin cosiri repetate. De 
asemenea, pe pășunile așezate pe dea
luri se vor face — acolo unde se simte 
nevoia — diferite lucrări în scopul stă
vilirii eroziunii solului și păstrării 
apei în pămînt. Printre acestea se nu
mără executarea de șanțuri pentru 
reținere, baraje, cleionaje, valuri de 
pămînt etc. in această privință este 
demn de amintit faptul că în comuna 
Siliștea (raionul Medgidia), pe o pă
șune de 700 de ha. au fost executate 
astfel de lucrări antierozionale, acțiu
ne care a fost direct îndrumată de 
serviciul bazei furajere din cadrul sec
ției agricole regionale.

în acțiunea de îmbunătățire a pă
șunilor din Dobrogea trebuie antrenate 
mase cît mai largi de oameni ai mun
cii și îndeosebi tineretul.. în felul 
acesta (nasurile arătate vor putea fi 
aplicate în mod corespunzător, fapt 
care va duce negreșit la mărirea și 
îmbunătățirea producției pășunilor, la 
dezvoltarea sectorului zootehnic din 
regjune.

Ing. ȚUCRA IANCU
I.C.A.R. Valul Traian, 
regiunea Constanța

VJ.De


DIN UNIUNEA SOVIETICA

SARANGA
O Informație apărută în ziar, a- 

rată că, printr o hotărîre a Prezidiu
lui Sovietului Suprem al R.S.F.S.K.. 
raionul Saranga a fost trecut din 
regiunea Kirov în regiunea Gorki.

Coborîm împreună cu fotograful 
în gara Sahunea și ne îndreptăm 
spre noul centru raional. Mașina pă
trunde adînc în inima pădurii. Tre
cem printre pini șl brazi înalți, cu 
crengile acoperite de zăpadă. Coa 
ma pădurii se scaldă-n azur...

Avem sentimentul că, dacă cobo
rîm din mașină, vom călca într o 
lume uitată de oameni... Același sen
timent il încearcă toți acei care um
blă prin raioanele din nordul regiu
nii.

Trecem prin pădure șl așteptăm 
să apară satul, ca... un ..bîrlog al 
ursului". Dar, cînd ne apropiem de 
Saranga. înțelegem că a ci e te o 
așezare. în care viața pulsează din 
plin.

Munca începe alei din zcri. Lu
minile mai ard la geamuri, cînd 
grupuri de școlari încep să mișune 
pe ulițe, salariațil să treacă cu pași 
repezi, sănii pline cu colhoznici să 
plece la lucru. S-a luminat de a bi- 
nelea. Casa de cultură, spitalul, clă
direa comitetului executiv al raio
nului au ziduri albe ca laotele...

Intrăm în biroul tov. M. Kuklin. 
președintele comitetului execut v. 
Aflăm de la el multe lucruri noi 
și interesante despre noul raion, des
pre oameni șl despre faptele lor...

Saranga e un sat cohoznlc. In 
raion predomină agricultura. Dar 
raionul dispune de mari întinderi de 
pădure ș! de o Industrie prop le : 
două fabrici de In. o întreprindere 
de prelucrare a lemnului, un com
binat de produse alimentare. Int e- 
prinderile și-au îndeplinit înainte de 
termen planul anual

Ce! din Saranga s-au obligat să 
dea statului 3.000 tone de carne 
(4.300 kg. la o sută de hectare), 
5.400 tone de lapte, cu 566 tone 
mai mult decît în anul trecut.

In raion sînt 16 colho uri. toate 
au pornit la luptă cu hotărîre să în 
depltnească sarcinile care le revin 
in urma hotăririi istorice a Plenarei 
Comitetului Central al P.C.U.S. din 
decembrie 1959.

Colhozuri ca „Noul Colos", „Oc
tombrie Roșu" și altele, s-au obli
gat să îndeplinească trei planuri la 
carne, Iar colhozul „Steagul Roșu" 
patru planuri.

La această luptă ia parte activă 
și școala. Am vizitat Școala medie 
și am discutat cu elevii. Cei d n c a- 
sele mari studiază, afară de obiec
tele prevăzute în programă, ba ele 
zootehniei, fitotehnia, teoria' mașini
lor.

La poștă am aflat că raionul Sa
ranga este complet radioficat.

Dorința de a acumula cunoștințe

e uriașă. In 1960, în afară de ziare, 
fiecare casă va primi diverse re
viste.

Biblioteca se află în centrul satu
lui, într-o clădire nu prea mare, dar 
foarte luminoasă. De fapt, aici sînt 
două biblioteci : una pentru copii 
și alta pentru vîrstnlcl. in sălile de 
lectură, în biblioteca copiilor sînt 
placarde, tabele, care recomandă căr
țile noi... Biblioteca are 3.332 de ci
titori — o dovadă vie că cei din Sa
ranga iubesc foarte mult cartea.

Am trecut prin sălile de lectură 
cu Taisea Naimușina, bibliotecara 
șefă.

— Biblioteca noastră are 25 de 
mii de volume, îmi spune ea cu mîn- 
drie.

In raion sînt în total 16 biblio
teci, în afară de bibliotecile volante 
de la ferme șl de la brigăzile de 
tractoare.

Am vizitat Casa de cultură, unde 
în seara aceea se repeta o piesă cu 
subiect din viața colhoznică: „Ne 
cheamă zorile". Am maj vizitat șl 
laboratorul agrochimie șl de contro
larea semințelor. Pe masă, în fața 
laborantei A. Efremova, erau ma! 
multe săculețe aduse de colhozul 
„Pobeda". Efremova controla semin
țele șl spunea mulțumită :

— Sînt niște semințe foarte 
bune I

Colhozul „Pobeda" e un colhoz 
mijlociu în raionul Saranga. Am 
hotărît să-l vizităm și să stăm de 
vorbă cu colhoznicii.

Președintele colhozului, Pavel 
Uestinjanin, ne-a spus că anul trecut 
colhozul a avut un venit de 2 mi
lioane 800 de mii de ruble, cu 900 
de mii de ruble mal mult față de a- 
nul 1958 Anul acesta, venitul col
hozului și deci și al colhoznicilor va 
crește.

— Oamenii noștri trăiesc bine. 
Sînt harnici șl de aceea avem de 
toate...

Ci nd am aflat că la casa de eco
nomii a raionului depunerile au a- 
juns la 8 milioane ruble, am înțeles 
și mai bine adevărul spuselor preșe
dintelui colhozului , Pobeda".

...Vifornița acoperise drumurile 
care duc spre Saranga. Ca să ajun
gem la gara Sahunea. a trebuit să 
recurgem la serviciile unul șofer 
curajos, care ne-a transportat cu ma
șina „GAZ-63".

Am trecut Iar prin desișuri de 
păduri încremenite sub pături groa
se de nea.

Dar acum, Saranga nu mai părea 
o așezare uitată de oameni. încon
jurați de păduri, oameni] din Sa
ranga — noul centru de raion, al 
cincizecelea raion al regiunii Gorki 
—muncesc cu înflăcărare. In munca, 
în gîndurile, în visurile lor, se re
flectă, ca într-o oglindă, viața mi
nunată a Patriei noastre Sovietice.

V. MAL1NGHIN

Hidrocentrală pe un canal de irigație
La Institutul „Gruzghiproselelectro" 

s-a terminat elaborarea unui original 
proiect pentru un nou tip de hidrocen
trală sătească ce se va construi pe 
baza unei căderi de apă formată de 
uri canal de irigație.

Inginerii Institutului au proiectat 
pentru prima oară in Uniunea Sovie- 

■ tică o hidrocentrală sătească fără clă
dire. Generatorul, hidroturbinele și 
celelalte instalații hidrotehnice vor fi 
așezate in învelitori speciale de pro-

tecție Construirea hidrocentra'ei după 
ac.est proiect va permite să se reali
zeze o importantă economie de mij
loace bănești. De pildă, pentru con- 
stru rea unei hidiocentrale de acest 
tip în raionul Mțheta se vor econo
misi pînă la 500.000 ruble. Prețul de 
cost al construcției noii hidrocentrale 
se va reduce și datorită faptului că 
proiectanții au folosit construcțiile de 
cap, ridicate la timpul lor pentru ca
nalul de irigație.

Un procedeu chimic 
de conservare a grînelor

La Institutul Unional de cercetări 
pentru creșterea cailor a fost elaborat 
un procedeu chimic de conservare a 
grlnelor furajere. Oamenii de știință 
au propus să se folosească pirosulfi- 
tul de sodiu ca mijloc care ferește grl- 
nele de alterare șl încolțire atunci cînd 

, ele au fost recoltate în condiții at
mosferice nefavorabile.

Tratarea grlnelor furajere cu acest 
produs chimic este absolut inofensivă 
pentru animale : după un timp anu
mit pirosulfitul de sodiu se descom
pune și se volatilizează.

In prezent, la Institut sînt tn curs 
cercetări care au drept scop îmbună
tățirea proprietăților preparatului și 
a mijloacelor de utilizare a acestuia.

întreaga omenire înfierează 
politica agresivă a imperialiștilor americani
La 23 mai, la sesiunea specială a 

Consiliului de Securitate al O.N.U., 
au început lucrările privitoare la ac
țiunile agresive și provocatoare ale 
aviației militare a S.U.A. împotriva 
U.R.S.S. In cuvîntarea pe care a rosti
t-o în sesiune, A. A. Gromîko, minis
trul Afacerilor Externe al U.R.S.S. a 
demascat cu tărie acțiunile S.U.A. 
împotriva păcii și a înțelegerii intre 
popoare, cerînd Consiliului de Secu
ritate să se ia măsurile cuvenite pen
tru a se pune capăt acestor acțiuni. 
El a arătat, cu dovezi concrete, că gu
vernul președintelui Eisenhower duce 
o politică agresivă împotriva U.R.S.S. 
și a celorlalte țări socialiste încă de 
la venirea sa la putere.

După cum se știe, zborul avionului 
„U-2“ întreprins la data de 1 mai a 
constituit, de fapt, o torpilare preme
ditată a conferinței la nivel înalt. In 
situația creată de către guvernul 
S.U.A., guvernul sovietic avea toate 
motivele de a nu pleca la Conferința 
de la Paris, știind că unul dintre 
participanții la conferință a desfășu
rat, pe față, o politică dușmănoasă, a- 
gresivă față de U.R.S.S. Trecînd peste 
aceste considerente, N. S. Hrușciov a 
p ecat însă la Paris. Pentru îmbună
tățirea situației grele create de agre
siunea americana împotriva U.R.S.S., 
guvernul S.U.A. ar fi trebuit să con
damne acțiunile aviației sale și să de
clare că va lua măsuri ca asemenea 
acte neingăduite de legile internațio
nale să nu se mai repete.

Ce s-a întîmplat însă ?
Președintele S.U.A., Eisenhower, cu 

un cinism nemaiîntîlnit in relațiile in
ternaționale, a justificat violarea spa
țiului aerian al U.R.S.S. susținind că 
acțiunile de spionaj fac parte din po
litica guvernului S.U.A.

E drept, în fața argumentelor zdro
bitoare aduse de N. S. Hrușciov și 
de teama opiniei publice mondiale, 
Eisenhower a „promis" că incursiunile 
avioanelor americane asupra terito
riului sovietic vor fi... suspendate pină 
în ianuarie 1961. Aceasta însă consti
tuie, de fapt, o încercare de a camufla 
acțiunile agresive americane asupra 
U.R.S.S. și de a se sustrage de la 
răspundere în fața opiniei publice 
mondiale.

In lucrările Consiliului de Securita
te a fost scoasă totodată în evidență, 
perfidia cu care guvernul S.U.A. s-a 
purtat față de Uniunea Sovietică. In

vara anului 1959, președintele S.U.A., 
Eisenhower, l-a primit la Washington 
pe N. S. Hrușciov, șeful guvernului 
sovietic. L-a tratat cu amabilitate, i-a 
vorbit de necesitatea întăririi încre
derii reciproce intre state. In timp ce 
președintele Eisenhower il primea însă 
pe Hrușciov la Camp David și-l trata 
ca pe un oaspete drag., forțele mili
tare ale S.U.A. erau angajate in în
făptuirea unui program de acțiuni a- 
gresive și spionaj împotriva Uniunii 
Sovietice, aprobat personal de același 
președinte Eisenhower.

Și nu numai atit.
In timp ce statele se pregăteau de 

conferința la nivel înalt, avioane ame
ricane erau trimise să violeze frontie
rele U.R.S.S., cu misiunea de a spiona, 
pe baza aceluiași program aprobat de 
președintele Eisenhower.

In limbajul cercurilor reacționare 
din S.U.A. aceasta se numește, poate, 
„diplomație". „Una vorbim pe față și 
alta facem în spate". Pe limbajul oa
menilor cinstiți, asemenea procedee în
seamnă însă necinste.

Reprezentantul Uniunii Sovietice la 
Consiliul de Securitate al O.N.U. a 
arătat, în cuvîntul său, că politica 
S.U.A. reprezintă o mare primejdie 
pentru pace. El a subliniat că „dacă 
ar triumfa concepția imperialiștilor a- 
mericani că au dreptul să pătrundă pe 
teritoriul altor state din motive care 
ar fi dictate de interesele apărării, a- 
ceasia ar însemna încurajarea agreso
rului". „In ziua and ar învinge o ast
fel de concepție ar trebui să subscriem 
la actul de deces lipsit de glorie al 
O.N.U." — a subliniat Gromîko.

Doborîrea avionului american de 
spionaj a dovedit că Uniunea Sovieti- 
că dispune de forțele necesare pentru 
a zădărnici orice încercare de încălca- 
re a frontierelor sale, pentru a im- 
pune respectarea drepturilor ei legiti
me. Dar aci nu e vorba numai de 
Uniunea Sovietică. E vorba de orice 
stat mic sau mare, ale cărui drepturi 
ar putea fi încălcate. Prin delegația 
sa la Consiliul de Securitate, Uniu
nea Sovietică pledează pentru asigu
rarea securității și respectării tuturor 
statelor. De aceea, alături de Uniunea 
Sovietică, toate popoarele lumii cer 
Consiliului de Securitate să examine-

DIN ȚĂRILE DE DEMOCRAȚIE POPULARA

ze cu atenție această problemă și să 
ia toate măsurile necesare, pentru a 
pune capăt metodelor tilhărești in re
lațiile internaționale.

in întreaga lume au loc, in prezent, 
adunări ale oamenilor iubitori de pace, 
care sprijină politica justă a Uniunii 
Sovietice și condamnă cu hotărîre pe 
imperialiștii americani care au torpi
lat conferința la nivel înalt. In ziua 
de 22 mai, de pildă, la Șanhai, in
R. P. Chineză, a avut loc un uriaș mi
ting la care au luat parte peste 3 
milioane de oameni. In Ita.ia, in 
Franța, in Grecia, în Anglia, în dife
rite țări capitaliste au avut loc mari 
mitinguri in care au fost înfierate ac
țiunile de spionaj ale S.U.A. Însuși in 
Statele Unite ale Americii, s-a ridicat 
un val puternic de critici la adresa 
guvernului Eisenhower. Printre cei 
care condamnă politica agresivă a gu
vernului S.U.A. se află și senatorul 
Kennedy, unul dintre eventualii can
didați democrați ia președinț a S.U.A. 
El a spus că avionul spion american 
„a distrus șansele de succese la con
ferința la nivel înalt". La rindul său, 
senatorul democrat Mansfield, a rea
firmat că partidul democrat va conti
nua să ceară anchetarea problemei 
deschise de zborul avionului de spio
naj america.i și a problemei tor
pilării conferinței la nivel înalt. „Pre
stigiul Statelor Unite a scăzut în 
întreaga lume — a spus și senatorul 
Young — și nimeni nu poartă pentru 
aceasta o răspundere mai mare decit 
guvernul Eisenhower". De altfel, în
S. U.A. situația creată de guvern prin 
agresiunea avionului spion doborît de 
U.R.S.S. este așa de grea, incit Co
misia senatorială pentru Afacerile Ex
terne a hotărît să înceapă o anchetă 
în legătură cu „afacerea U-2".

Poporul romîn urmărește cu interes 
lucrările Consiliului de Securitate. 
Așa cum arată Declarația guvernului 
R.P.R., cu privire la zădărnicirea con
ferinței la nivel înalt de către S.U.A., 
poporul și guvernul romîn sprijină pe 
deplin poziția demnă și hotărită a gu
vernului U.R.S.S., care corespunde 
întrutotul intereselor consolidării și 
apărării păcii in lume.

Poporul romîn socotește că O.N.U., 
în conformitate cu principiile Chartei 
O.N.U., are datoria să ia măsurile co
respunzătoare pentru a pune capăt 
unor astfel de acțiuni agresive din 
partea S.U.A. Totodată, credincios po
liticii sale de pace, guvernul țării 
noastre consideră deosebit de actuală 
propunerea lui cu privire la crearea 
unei zone a păcii în Balcani, lipsită 
de arme atomice și de baze pentru 
rachete și proiectile teleghidate.
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tn Republica Populară 
Chineză au luat o mare 
amploare lucrările de 
gospodărire a apelor. 
Planul pe anul 1959 de 
construire a unor muri 
instalații de gospodărire 
a apelor a lost îndepli
nit înainte de termen. 
Numai in ultimele două 
luni ale anului trecut 
s-au executat săpături cu 
un volum de peste 11 
miliarde metri cubi.

R. P. Chineză
Dacă s-ar face cu pă- 
mlntul săpat un val 
înalt și lat de un metru, 
s-ar putea încinge cu el 
de 290 de ori pămîntul 
pe la ecuator!

In prezent, așa cum 
relatează agenția China 
Nouă, se construiesc in 
R. P. Chineză un milion 
și jumătate de instalații 
pentru gospodărirea a- 
pelor, in cea mai mare 
parte instalații mici și

mijlocit, construite mai 
ales cu forțele comune
lor populare.

Se desfășoară intr-un 
ritm intens și construi 
rea instalațiilor mari, ca 
de pildă a nodului hi
draulic din defileul San- 
mtnsia, a celor șase in
stalații de pe Huanhe și 
a hidrocentralei de ia 
Danțziankou, de pe rîul 
Hanșui, cel mat mare a- 
fluent al fluviului laitțzî-

In Albania a înce
put de curînd amena
jarea primei planta
ții de trandafiri In 
vederea extracției u- 
lelului din aceste 
flori.

Deocamdată ast
fel de plantații sînt 
amenajate numai In

R. P. Albania
două gospodării de 
stat din Tirana, care 
vor planta pe o su
prafață de cîteva 
hectare aproximativ 
11.000 fire de tran
dafiri din cele mai 
renumlte varietăți.

Pentru a se asi
gura culturilor de

trandafiri cele mal 
bune condiții agro
tehnice și climateri
ce, s-au și început 
lucrările la cîmp. 
Totodată se iau mă
suri pentru extinde
rea în viitor a supra
feței acestor culturi.

R. D.
La Dien Bien Phu, unde cu șase ani 

în urmă Armata populară vietnameză 
a obținut o victorie hotărîtoare împo
triva agresorilor colonialiști, astăzi în
florește viața pașnică. Diferitele mi
norități naționale trăiesc aici înfrățite 
și obțin an de an succese tot mai mari 
în construirea țării lor.

Populația a creat aici 33 de coope
rative agricole de producție care anul

Din viața
Indonezia sau mai bine zis arhipe

lagul indonezian se întinde între O- 
ceanul Indian și Oceanul Pacific. 
Trei mii.de insule, cel.e rr.ai mari, fiind 
Sumatra, Java, Sulaneri și Irian, Ka
limantan sau Borneo, se resfiră pe o 
lungime de 5.000 kilometri. In total, 
Indonezia are aproape 2 milioane ki
lometri pătrați. Peste 250 limbi și 
dialecte unele complet diferite de ce
lelalte. De p:ldă javaneza este vor
bită de 40 milioane de locuitori, din- 
tr-o populație de aproape 90 000.000. 
Capitala Indoneziei este Djakarta. 
Președintele republicii, Sukarno, prie- 

, ten al țărilor socialiste ne-a vizitat 
de curind țara.

ir
Vreme de trei secole Indonezia 

a fost prada celei mai cumplite 
exploatări colonialiste. Alături de co
lonialiștii olandezi, care au supt bo
gățiile țării se ridicase în ultimii zeci 
de ani și o burghezie autohtonă tră
dătoare a poporului muncitor subju
gat.

înainte de eliberare din lanțurile 
colonialiștilor, foamea, vărsatul, fri
gurile, tuberculoza, holera, tifosul și 
uneori ciuma făceau ravagii mortale 
în rîndurlle populației și mai cu 
seamă în ale copiilor, Statisticile ofL 
ciale arată că 50 la sută din copii 
nu atingeau vîrsta adultă. Cea mai 
mare parte dintre micuțele victime 
proveneau din rîndurile copiilor de ță
rani muncitori.

țărănimii indoneziene

PENTRU COLONIALIȘTI. PENTRU 
PRIMARI, PENTRU OFIȚERI...

Cruntă era înainte vreme viața ță
ranilor indonezieni. Exploatarea, prin 
aristocrația locală, cîrdășia ei cu

străinii asupritori, ca și munca for
țată la care erau supuși țăranii au 
adus bogății fabuloase Companiei In- 
diilor, o societate pentru exploatarea 
bogățiilor aproape a tuturor țărilor 
Asiei.

Indonezia este o țară bogată, cu 
un pămînt foarte roditor. Trei recolte 
de orez pe an ; palmieri din seva că
rora se scoate laptele de cauciuc; 
cafea, cacao, mine cu metale pre
țioase etc.

Cui foloseau însă toate astea ? Bi
neînțeles că nu poporului care tru
dea din greu, ci domnilor capitaliști 
olandezi și clicii acestora.

Țăranul indonezian trebuia să lu
creze cel puțin 240 de zile pe an pen
tru profitul colonialistului și pe mă
sură ce foamea devasta regiuni în
tregi, taxele, impozitele curgeau.

împinși de foame, țăranii indone
zieni se atingeau de o parte din ore
zul pe care moșierii li-1 dădeau pentru 
însămînțare. Cînd venea vremea pen
tru ieșit la însătnînțat, ca să-și aco
pere lipsurile, bieții oameni recurgeau 
la chiaburii d'n sat. Altminteri îi aș
teptau bătaia cumplită cu biciul, con
damnarea la închisoare, confiscarea 
sau clfar incendierea colibei.

Dabînzile luate de chiaburi erau 
uriașe. Țăranii indonezieni n-au putut 
pe-atunci ieși niciodată din datorii, 
deși munceau pînă se prăbușeau de 
epuizare pe ogoare.

ALUNGAN... PLANDJAN...

Triste amintiri aceste cuvinte cari 
Ia noi în țară se numeau rusfeturi, 
boierească etc.

Șaizeci și două kilograme de orez 
trebuiau plătite taxă pe recoltă pen-

tru petecul de ogor. O sută douăzeci și 
petru kilograme primarului. Apoi ve. 
nea obligația în păsări pe care țăranul 
trebuia să le dea autorităților guverna
mentale în afară de alte cantități de 
orez. De asemenea, militarii care îi 
„păzeau" își cereau și ei partea. Chia
burii luau dobîndă și capete...

Ce-i rămînea țăranului indonezian 
după ce trudea să scoată trei recolte 
de orez pe an pentru boier ? O cracă 
de palmier ca să se spînzure de ea 
sau -fuga,

VREMURI NOI, ÎNSORITE

Odată cu eliberarea țării de sub 
jugul japonezilor cari ocupaseră In
donezia în timpul celui de-al doilea 
război mondial și apoi al colonialiști
lor olandezi care veniseră să-și reia 
în stăpînire moșiile, o eră nouă a 
început pentru țăranii indonezieni ca 
și pentru întregul popor.

Asistența sanitară a început să-și 
arate binefacerile. Zeci de milioane 
de vaccinuri și seruri au salvat copiii, 
pe tineri și bătrîni de boli. Mai sînt 
încă bolnavi de lepră, de trachoma 
(boală de ochi) și de tuberculoză, ur
mări ale negrului trecut. Dar numă
rul celor bolnavi scade vertiginos o 
dată cu creșterea numărului de poli
clinici și spitale nou înființate.

Partidul Comunist Indonezian, care 
reprezintă o forță puternică susține 
guvernul Sukarno, în luptă pentru 
progres. Comuniștii indonezieni luptă 
neînfricați pentru o viață fericită a 
întregului popor indonezian, împotri. 
va colonialismului și feudalismului.

ANTON ALEXE

Vietnam
trecut au strtna o recoltă de 12.000 
tone de orez, calculată pe cap de Io- 
cuitor, aceasta înseamnă cu 311 kg 
mai mult decît înainte de eliberare.

La începutul anului 1959 a fost ter
minată aici construirea unui sistem 
hidrotehnic mijlociu, primul construit 
pînă acum in Regiunea Autonomă 
Thai Mieu.

Pe locul unde abia cu doi ani tn 
urmă creșteau buruieni, a fost înfiin
țată anul trecut o gospodărie agricolă 
care cultivă orez, arahide și cafea pe 
o suprafață de 600 ha de pămînt. 
Gospodăria are o fermă ai 2.000 de 
animale de tracțiune și porci.

Au fost construite, de asemenea, un 
atelier pentru construcția de mașini, 
o moară* o fabrică pentru decorticarea 
orezului fi un atelier de vase de pă
mînt Din arme vechi au fost constru
ite unelte agricole.

Au fost deschise numeroase maga
zine de unde populația se poate apro
viziona cu un bogat sortiment de 
mărfuri de larg consum.

R. D. Germană
Studenții din R. D. Germană con

tribuie la dezvoltarea agriculturii, 
participînd la numeroase lucrări de 
la sate.

Un grup de 200 de studenți de la 
Universitarea „Karl Marx" din Leip
zig, dintre care mulți sînt viitori a- 
gronomi și medici veterinari și de la 
școala superioară de construcție din 
Cottbus lucrează în prezent în coope
rative agricole de producție și în gos
podării de stat din regiunea Cottbus. 
Ei ajută noile cooperative agricole de 
producție să-și organizeze cultivarea 
în comun a terenurilor agricole și la 
elaborarea planurilor de producție. Ei 
fac, de asemenea, un control al sănă
tății păsărilor și vitelor din inventarul 
cooperativelor agricole de producție.

In cadrul practicii studenții de la 
Institutul pentru construcții rurale de 
pe lingă școala tehnică superioară din 
Dresda acordă un ajutor prețios a- 
griculturii, elaborind proiectele unor 
numeroase construcții de la sate. A- 
ceste proiecte vor fi realizate parțial 
în cadrul lucrărilor de diplomă. Ast
fel, vor fi construite numeroase clă
diri pentru servicii sociale, locuințe, 
construcții culturale și numeroase clă
diri care vor deservi producția agri
colă.

Negru pe alb
Contiinuînd tactica „războiului 

rece", forțele militare ale S.U.A. 
se dedau la acte de piraterie in- 
tensificind zborurile de provoca
re deasupra vaselor comerciale 
sovietice.

Piraților de peste-ocean 
Un singur amănunt le scapă 
Că pescuind în ape turburi, 
Ușor ei pot... intra la apă.

In urma demonstrațiilor anti
guvernamentale ale studenților, 
guvernul Turciei a dispus închi
derea universităților și amîna.rea 
examenelor pînă în octombrie

Luind o măsură arbitrară. 
Acum apare evident: 
Dup-o expresie școlară 
Guvernul cade... repetent.

V. F.

Proiecte 
însuflețit oare 

(Urmare din pag. 1) 

tehniciană Ana Avesalon, deputată 
în Marea Adunare Națională, mem
brii grupei sindicale au făcut pro
puneri prețioase, discutînd despre 
prevederile proiectului de Directive.

— A obține cîte 5 ouă pe an peste 
plan, de la fiecare din cele 4.000 de 
găini pe care le creștem, — așa cum 
propun eu, a spus îngrijitoarea frun. 
fașă Palade Tudora, s-ar pare că nu 
e cine știe ce mare lucru. Totuși, a- 
ceasta depășire va însuma 20.000 de 
ouă peste plan, adică 15.000 de lei. 
Socot că vom putea nu numai înde
plini dar chiar și depăși acest an
gajament. Zilele trecute, conduce
rea gospodăriei ne-a ajutat să ame
najăm o frumoasă tabără de vară 
pentru păsări. Aici, tovarășii din 
secția mecanică au tras apă, folo
sind țevi ce păreau inutilizabile.

Stînd de vorbă cu tov. Manolache 
Gh., președintele sindicatului — 
maistru de cultură în gospodărie — 
acesta mi-a arătat că membrii con
siliului gospodăriei au discutat pe 
larg prevederile proiectului de Di
rective și au alcătuit planuri, ți- ; 
nînd seama de sarcinile trasate gos
podăriilor de stat. Astfel, deși pînă 
acum gospodăria de stat Voluntari 
nu are încă sector taurin, ea va 
procura încă în acest an 100 de vaci 
de lapte și va dezvolta pînă în 1965 
în fiecare an ferma respectivă, cu 
cîte 30—40 de vaci. Totodată, baza 
furajeră va fi asigurată din produc
ție proprie. j

De asemenea, gospodăria va lărgi 
mult producerea legumelor forțate, 1 
spre a contribui în cursul iernii și 
primăvara de timpuriu la aprovizio- j 
narea oamenilor muncii din Capi
tală, cu diferite trufandale. Astfel, 
pînă în 1965, gospodăria va lărgi 
suprafețele serelor (care n-au în 
prezent decît 400 m.p.) la 20.000 
de m.p. Deosebit, vor fi produse le
gume forțate în răsadnițe calde pe 
cel puțin 50.000 m.p.
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